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Bizness 
labestības krāsās
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DINASTIJA JĀKOPJ AR 
DARBU UN  PRIEKU

Gan Amanda, gan 
Raimonds nu jau daudzu 
gadu ritumā epizodiski ir 
braukuši un, domājams, arī 
turpmāk vēl dosies peļņā 
uz Skandināviju: Amanda 
pie tulpju audzētājiem  
Zviedrijā, Raimonds uz 
būvēm  Norvēģijā.  Nolūks 
abiem viens – uzkrāt vairāk 
līdzekļu ģimenes uzņēmu
ma stiprināšanai un attīs
tībai Ventspilī, jo “dinasti
ja”, viņuprāt, ir svēta lieta, 
tā jākopj tāpat kā zieds. 
Pēc atgriešanās no ārze
mēm  ik reizes pārliecino

ties, ka nekur nav tik labi, 
kā mājās... Uz jautājumu, 
kāpēc viņi izvēlējušies tieši 
šo uzņēmējdarbības nišu, 
kurā pēdējos gados sara
dies  tik bezgala daudz kon
kurentu (Langes gan izvē
las tos saukt labestīgāk – 
par kolēģiem), Amanda 
atbild satriecoši vienkār
ši: “Tāpēc, ka tas sagādā 
mums prieku!”  

Ja cilvēkiem laimējies 
atrast darbu, kas dod ne 
vien iztiku, bet arī ganda
rījumu, kā gan neatcerē
ties un uz dzīvesbiedriem 

Kuplās ģime
nēs Vents
pilī un Saldū 
dzimušos 
Amandu un 
Raimondu 
Langes laulī
bā Dievs svē
tījis ar divām 
lieliskām 
meitām. Kā 
trešais rūpju 
un prieka 
bērns kopdzīvē nedaudz vēlāk ienākusi  “AmRai”, 
pilnā vārdā SIA  “Dinastija AMRAI”. Tā ir neliela dzī
vesbiedru dibināta viesu uzņemšanas un izmitinā
šanas firma, kas cilvēkiem piedāvā sniegt pakalpo
jumus arī dažādu mūžā nozīmīgu notikumu norisēs 
– kāzās, kristībās, jubilejās, arī tuvinieku aiziešanas 
gadījumos.  Eksotiskais firmas nosaukums ietver 
dibinātāju un īpašnieku vārdu pirmās zilbes, bet 
“Dinastija” nozīmē, ka SIA pamatā ir vecāku darbs 
un kapitāls: darbs tiek turpināts, kapitāls pamazām 
vairots un ar laiku firmai tagadējā vai mainītā veidā 
vajadzētu pāriet nākamajām paaudzēm.

“Baltijas Ekspresis” pusgadā pārvadā  
3,1 mlj. tonnu, pērn apgrozījumā rekordgads

 turpinājums 2. lpp.

Jau teju divu nedēļu garumā jāraugās uz to, kā sabiedrī-
ba tiek maldināta un pat kūdīta ar informācijas propa-
gandu, ka "Ventspils Tirdzniecības osta" (VTO) nepilda sa-
vus pienākumus pret pilsētas iedzīvotājiem. Valsts vides 
dienesta (VVD) atzinumi, ka gaisa mitrināšana ir efektīva 
un atbilst prasītajām normām, šķiet, Vides aizsardzības 
un reģionālas attīstības ministrijai (VARAM) ir metami 
«kaķim zem astes». Tomēr zem «viltīga kaķa». Ministrijas 
virsraksti tiek veidoti ļoti maldinoši – tie sabiedrību nevis 
informē, bet biedē. Vienlaikus, būdama valsts iestāde, 
VARAM nevar atļauties neierakstīt patieso ekspertu 
atzinumu, tāpēc tekstos dažas rindkopas tiek veltītas 
VVD secinājumiem – gaisa mitrināšana Ventspilī atbilst 
normām, un VTO darbībā nav konstatēts pārkāpums.

Elpojam politisko putekļu 
gaisu: kuram izdevīgi 
palikt zem «melnās 
svītras» VTO darbību?

T 
omēr dažādu «sakri
tību» dēļ VARAM  
ministrs Kaspars 
Gerhards nolemj 
mainīt valdi, 

ieliekot tajā sev ļoti pie
tuvinātu personu – biju
šo Nacionālas apvienī
bas pārstāvi. Proti, līdzši
nējais Madonas Reģionālās 
vides pārvaldes (RVP) direk
tors Normunds Broks turp
māk ieņems Ventspils RVP 
direktora amatu. Līdz ar to 
Ventspils reģionālās vides 
pārvaldes līdzšinējā direk
tore Inguna Pļaviņa turpmāk 
ieņems Madonas RVP vadī
tājas amatu.

Sākotnēji šķita, ka nevar 
būt, ka Gerhards liks sev tik 
tuvu personu, vai nav pārāk 
uzkrītoši un, godīgi sakot, 
mazliet bezkaunīgi? Tāpēc 
sazinājos ar VVD ģenerāl
direktores vietnieci Ainu 
Stašāni, un viņa apstiprinā
ja, ka līdzšinējais RVP direk
tors Normunds Broks, kurš 
turpmāk ieņems Ventspils 

RVP direktora amatu, tik tie
šām ir bijušais īpašo uzde
vumu ministrs Eiropas 
Savienības finanšu pārvaldes 
lietās, tas pats Broks, kas ar 
Gerhardu veidoja «valdības 
krēslu», kad pie varas bija 
Ivars Godmanis. 

Rodas bažas par VARAM 
vēlmi nevis palīdzēt Ventspilij, 
bet, turpinot kaķu tematiku, 
«ieskrāpēt». 

Šāda amatu rotācija, pēc 
ministrijas paustā, notiek 
gan ikdienas jautājumu, gan 
krīzes situāciju risināšanas dēļ. 
Rodas jautājums: kur VARAM 
bijusi visus šos gadus? Kāpēc, 
kad sūdzības no Ventspils 
iedzīvotāju puses izskan par 
uzņēmumiem, kuros strā
dā Aivaram Lembergam pie
tuvināti cilvēki, piemēram, 
znots, viņi netiek «aiztikti»? 
Vai šajos gadījumos Ventspils 
cilvēku labklājība nav svarīga, 
jo aizmugurē stāv «ietekmī
gi runči»?

L 
ai gan parasti vasaras mēnešos kravu pārvadājumu apjoma ziņā tradicionāli vēro
jama tendence samazināties, tomēr šogad “Baltijas Ekspresim” izdevis uzrādīt ļoti 
labus rezultātus ar augšupejošu līkni. Iepriekšējos divos gados jūnijā kravu apgrozī
jums bija attiecīgi 301 tūkst. tonnu 2016. gadā un 387 tūkst. tonnu pagājušajā gadā, 
bet šovasar tas sasniedza 558 tūkst. tonnu. Kopējais kravu apjoms pirmajā pusgadā 

sasniedza 3,1 mlj. tonnu, kas ir vairāk nekā 800 krautie vilcienu sastāvi.

Biedrībā “Baltijas asociācija – Tranzīts un loģistika” (BATL) ietilpstošais kravu 
pārvadātājs pa dzelzceļu AS “Baltijas Ekspresis” šī gada pirmajā pusgadā 
kopumā pārvadājis 3,119 mlj. tonnu kravu, turklāt jūnijā uzrādījis ne tikai šī, 
bet arī pēdējo trīs gadu laikā augstāko gada sestā mēneša rezultātu – 558 
tūkst. tonnas. Pagājušais gads uzņēmumam bija īpaši veiksmīgs, jo apgrozī
jumu izdevās palielināt par 36,7%, sasniedzot 39,49 mlj. eiro.

T 
aču Latvijā sep
tiņdesmitie gadi 
bija raibi, kultū
ras notikumiem 
un sadzīves pār

maiņām bagāti, pat jautri, 
– ja atceras neizsmeļamo 
politisko anekdošu birumu, 
kuras stāstot vairs nebija 
tik gauži jābaidās no „lielā 
brāļa auss”.

Desmitgades sākumā vei
kali vēl nebija gluži tukši. Ja 
zināja, kur, kad un kas būs, 
varēja tikt gan pie sviesta 
un krējuma, gan cīsiņiem un 
pusžāvētās desas, bet par 
absolūtu deficītu uz gadiem 
divdesmit kļuva majonēze, 
zaļie zirnīši, šprotes, izla
ses konfekšu kārbas, ciet
žāvētā desa un vēl šis tas. 
Tādas mantas kā nēģi, lasis 
un aknu pastēte no veika
lu plauktiem bija pazudušas 
jau iepriekšējā gadu des
mita sākumā, toties svai
gas doršiņas (mencas) varē
ja nopirkt visu zvejas sezo
nu, turklāt nepieklājīgi lēti 
(no mūsdienu skatupunkta). 
Pēc tortēm stāvēja garās rin
dās, bet izvēle bija šaurāka 

Bezrūpīgie 
septiņdesmitie
Tagad šo desmitgadi bijušās PSRS vēsturē dēvē par 
stagnācijas laiku, kad pie varas bija – kā tagad saka 
paši krievi – „dārgais Leonīds Iļjičs” (atkarībā no kon-
teksta pēdiņās vai bez tām). Tā jau nebija, ka nekas 
nenotika; ko vērts vien dižais BAM (Baikāla-Amūras 
maģistrāle) celtniecības projekts! Kamēr komjaunieši 
Sibīrijā dedzīgi gandēja ekoloģisko situāciju, tikmēr 
amerikāņu astronauti braukāja pa Mēness virsmu. 
Par to mūsu avīzēs nerakstīja un ziņās nestāstīja: 
dibinātās bažās, ka šāda informācija varētu sagraut 
„kosmiskās lielvalsts” zvaigžņu apstaroto tēlu un 
ieviest zināmu skaidrību par to, kas patiesībā notiek 
pūstošā kapitālisma citadelē – ASV.

par šauru: „Pasaka” no bez
garšīga biskvīta un treknām 
krāsota margarīna rozēm, 
„Dzintarsakta” ar karameli
zētiem riekstiem un cukuru 
– to krimstot, varēja zobus 
izlauzt (ļoti bīstami! padomj
laiku bezmaksas un beza
nestēzijas stomatoloģija pie
līdzināma viduslaiku moku 
kambariem). Tiem, kuri bieži 
braukāja „pa Rīgām”, šad 
tad laimējās dabūt bezē–
šokolādes torti „Draudzība”, 
kas bija patiešām lieliska. 
No Rīgas veda arī kafiju un 
labu sieru, kā Ventspilī bieži 
pietrūka. Izveicīgas nama
mātes izgudroja tādus brī
numus, kā cepumu rieksti 
ar vārīta kondensētā piena 
pildījumu un „būdiņkūku” 
no tolaik vēl nopērkama
jiem cepumiem ar biezpie
na un krāsaino marmelādīšu 
pildījumu. Septiņdesmitajos 
gados latvieši iepratās arī 
tādās delikatesēs kā kūpi
nātās vistiņas – neatņema
ma godību un „pirtsvakaru” 
ēdmaņa.

Amanda un Raimonds Langes.
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Uzņēmuma izcilnieki saņem balvas.

Labākie lokomotīvju mašīnisti.

Vijups izgriež pogas Ošeniekam 
un Grigalim
Šogad Ventspils pilsētas domes Lielā balva 
piešķirta vēsturniekam Armandam Vijupam, 
kurš negaidīti balsojumā apsteidzis Ventspils 
pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieku Didzi 
Ošenieku un Ventspils Mūzikas skolas direk
toru, Ventspils domes deputātu un vairāku 
komisiju dalībnieku Andri Grigali, kurš bija 
pārliecinošs balsojuma līderis.

Atkal gaidāmi satiksmes 
ierobežojumi
Arī šajā nedēļas nogalē ventspilniekiem 
nāksies samierināties ar zināmām neērtī
bām, jo sestdien nūjošanas festivāla norises 
laikā atsevišķās vietās pilsētas centrā gaidā
mi satiksmes ierobežojumi. No plkst. 10.30 
līdz 13 būs slēgta satiksme šādos posmos: 
Piedzīvojumu parks – Saules iela – Pētera 
iela – Ganību iela – Jūras iela – Kuldīgas iela 
– Lielais prospekts – Ganību iela – Pāvila 
iela – Kuldīgas iela – Bērzu iela – Ganību 
iela – Krustkalnu iela – Piedzīvojumu parks. 
Ieteicamais apbraukšanas maršruts ir pa 
Vasarnīcu, Ostas un Brīvības ielām.

Bērni Stiklos atgriezīsies 
augusta vidū
Valdgales pagastā meža un purva ugunsgrēka 
dēļ evakuētie Ventspils novada Puzes pagas
ta Stiklu bērnunama audzēkņi ciematā varē
tu atgriezties mēneša vidū. Teju visi Stiklu 
iedzīvotāji, kuri spēcīgā piedūmojuma dēļ 
bija spiesti evakuēties no ciemata, mājās ir 
jau atgriezušies. Taču joprojām Ances pagastā 
mitinās 28 Stiklu bērnunama audzēkņi.

Sociālā dienesta filiāle slēgta 
līdz augusta beigām
Ventspils pilsētas Sociālā dienesta Pārventas 
filiālē remontdarbi ilgs visu augustu, līdz ar to 
Talsu ielā 39 esošā filiāle darbu savās telpās 
neatsāks līdz mēneša beigām. Tie Ventspils 
iedzīvotāji, kuriem nepieciešama sociālā palī
dzība vai sociālo darbinieku konsultācija, aici
nāti vērsties Sociālajā dienestā Raiņa ielā 10 
vai zvanīt pa tālruni 63601210.

Būšnieku ezers topā!
Jūlijā Būšnieku ezera dabas taku izstaigājuši 
vairāk nekā 4000 cilvēku. Izteikts apmeklē
tāju pieaugums vērojams svētdienās. Dienas 
laikā zemākais apmeklētāju skaita rādītājs 
bija 29 viesu, bet lielākais apmeklējums die
nas laikā ir 273 apmeklētāji.

Pieejams pabalsts mācību 
līdzekļu iegādei
Ventspils Sociālais dienests no 13. augusta 
līdz 28. septembrim izmaksās pabalstu mācī
bu līdzekļu iegādei. Šim nolūkam dome atvē
lējusi 6382 eiro. Pabalstu var saņemt bērni 
no trūcīgām un maznodrošinātām ģimenēm, 
kuri mācās vispārējās vai profesionālās vidē
jās izglītības iestādē, bet trūcīgiem un maz
nodrošinātiem bāreņiem un bez vecāku gādī
bas palikušiem bērniem pabalstu piešķirs arī 
tad, ja tie studē augstskolā.

Ventspilī notiks Ekoskolu 
pedagogu forums
No 13. augusta veselu nedēļu Ventspilī 
notiks Vides izglītības fonda organizētais 
Ekoskolu vasaras forums, kurā piedalīsies 
140 pedagogi no visām Latvijas ekoskolām. 
Forumā būs pārstāvētas arī Ventspils eko
skolas – Pārventas pamatskola, Ventspils 1. 
pamatskola, 4. vidusskola un bērnudārzs 
“Varavīksne”. Vēlāk pievienosies arī 150 jau
nieši, kuri piedalīsies Ekoskolas jūras forumā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Krietno cilvēku balsis
“Ja par ZZS balsos stulbi pensionāri, Nacionālo apvienī-
bu – skinhedi, Latvijas attīstībai/PAR – transpersonas un 
Sorosa roklaižas, KPV.LV – idioti laukos un Īrijā, “Saskaņu” 
– okupantu dusošie aģenti, JKP – specdienestu shēmotāji, 
bet “Jaunā Vienotība” paši par sevi, tad par ko balsos visi 
krietnie, gudrie un smukie cilvēki?”

(Edijs Majors, @EdijsMajors, ieraksts twitter.com)

• • •

T 
ie stulbeņi taču paši viņus iebalsoja!!!! Tieši tāds parasti 
ir pēcvēlēšanu rīta morālo paģiru secinājums. Sak, kuri 
gan bija tie, kas šitos vai tos blēžus atkal iesēdinājuši 
Saeimas vai pašvaldības mīkstajos krēslos... Un tad katrs 
mēs – krietnais, gudrais un smukais vēlētājs – gluži kā 

“kaunīgais zaglis” no nemirstīgā Ilfa un Petrova daiļdarba, pie

sarkstot spoguļa priekšā, varam klusītēm atzīties (protams, tikai 
pats sev, nevis sievai un tuvākajam draugam), ka pats taču arī 
balsoju par “Latvijai un Ventspilij”, ZZS, “nacionāļiem”, jauno vai 
veco “Vienotību”, “Saskaņu” u.t.t., u.t.jp. Jo – citējam – nekā cita 
taču nebija, par ko balsot... Nē, protams, protams, mana balss jau 
neko īpašu nenozīmē, tā jau tikai tāds piliens jūrā, un es jau tikai 
par mazāko no ļaunumiem, bet tie pārējie gan muļķi – ko viņi tur 
ir sabalsojuši.

Šī gada kaismīgo priekšvēlēšanu laiku raksturo divas galvenās 
tendences. Viena – tā, kuru precīzi apraksta šī raksta ievadā citē
tais “twitter.com” autors. Neatkarīgi no manas vai tavas personīgās 
izvēles (respektīvi, manas simpātijas ir vienīgās un pareizās), visi 
pārējie ir gatavie nelgas, jo gatavi balsot par... Un tālāk seko aug
stāk minētajā citātā sniegtie argumenti. Citiem vārdiem, toleranci 
un argumentu cīņas ir aizstājuši katram savā personīgajā informāci
jas “burbulī” apkārt klīstošie apzīmējumi un “birkas”, kas piekarinā
mas jebkuram, kas domā kaut mazliet citādāk nekā pats runātājs.

Otra tendence – tā, kurā esam gatavi nolinčot visus un jebku
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ru, kurš kaut klusiņām, kaut pie sevis gluži kā Galilejs nočukstē
tu “Un tomēr viņa griežas!”. Citiem vārdiem, katrs, kurš apgalvos, 
ka Latvijā kā valstī ir kārtībā vismaz kāda neliela un maza daļiņa. 
Katrs, kurš nesitīs vara bungas un nekliegs “Viss ir slikti!”, ir mazā
kajā mērā muļķis, bet sliktākajā gadījumā – nodevējs pret daudz
cietušo tautu. Bet vēl sliktākajā gadījumā Jūda, kurš par 30 sudraba 
grašiem pārdevies... Un tālāk var sekot uzskaitījums, kam tieši kon
krētais cilvēks ir atdevis savu dvēseli. Atkarībā no runātāja pozīcijas 
– kremlins, sorosīts, liberasts, cionists, masons vai vēl kāds ļaunais... 
Izvēle šeit plaša.

Diemžēl pat savulaik cienīti žurnālisti, publicisti, politologi un 
citi eksperti bieži vien ir nolaidušies līdz prastas lamāšanās līme
nim. Brigmanis – vecs komunists, Rasnačs – maksātnespējas blēžu 
pakaļskrējējs, Urbanovičs ar Ušakovu – Kremļa lakstīgalas, Strīķe ar 
Jurašu – svešu specdienestu aģenti, Vīnķele – mājsaimniece ar atbil
stošu dzīvesveidu. Protams, kā var neuzsist asinis, ja uz jebkuru tavu 
loģisko argumentu par jebkuru daudzmaz svarīgu sociāli ekonomis
ku tēmu kā vienīgais un pareizais arguments no oponentu puses 
seko: “Nu, saimnieciņi samaksāja, ja?” Un tad diskusija nesanāk.

Nevar noliegt, pēdējo gadu notikumi ne tikai Latvijā vien ir parā
dījuši, ka šāda taktika darbojas. Labējo populistu, kreiso radikāļu, 
Trampa atbalstītāju un “Brexit” panākumi skaidri apliecina – neko 
vairāk arī nevajag, lai uzvarētu. Var analizēt vispārcilvēciskus iemes
lus, var gudri teoretizēt, kāpēc tā ir sanācis, taču fakts paliek fakts 
– jo prastāk un primitīvāk izskaidro, ka visi citi ir zagļi, jo lielākas 
cerības uz panākumiem. Un tomēr – katrs no mums, kā mēdz teikt, 
ņemts atsevišķi, nekādi nespētu atzīties publiski, ka vispār viņš 
gatavojas nobalsot par kādu valsts populistu nr. 1... Un kā lai šeit 
neatceras slaveno “Zīgerista fenomenu”, kura bezmaksas banānu 
dalīšana un skaļā taurēšana “Ķeriet zagļus!” lielākajā daļā sabied
rības izraisīja vien pavīpsnāšanu, bet socioloģija rādīja nieka 7 pro
centus prognozējamā atbalsta. Liels bija izbrīns pēcvēlēšanu rītā, 
kad Zīgerista partija bija “nopelnījusi” nedaudz vairāk kā 20 procen
tus balsu... Šobrīd situācija līdzīga – ir krīzes brīdis, kurā svaru kausi 
var nosvērties jebkurā virzienā. Un jautājums paliek – par ko balsos 
visi krietnie, gudrie un smukie cilvēki? 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Tiesa, kopš pagājušā gada pieredzot strau
ju tranzīta kravu apjoma samazinājumu 
visā nozarē, ietekmi uz rezultātiem ļoti izjūt 
arī “Baltijas Ekspresis”. Pērn pirmajos tri
jos mēnešos bija iespaidīgi rekordrezultā
ti, šī gada pirmajā ceturksnī apjoms bija uz 
pusi mazāks. Tas tomēr ir mazāks kritums 
nekā citiem pārvadātājiem. Atšķirībā no pagā
jušā gada, visus sešus mēnešus “Baltijas 
Ekspresim” izdevies turēties pie stabilitātes: 
kravu apjoms pa mēnešiem bijis no 470 tūkst. 
līdz 558 tūkst. tonnām. Turklāt šogad jūnijā 
apgrozījums ir jau lielāks nekā pirms gada un 
diviem. Starpība starp šo un pagājušo gadu 
vēl ir ievērojama – 3,119 mlj. tonnu šogad 
attiecībā pret 4,725 mlj. tonnām pērn pirma
jā pusgadā (2016. gadā tās bija vien 1,751 
mlj. tonnas).

Uzņēmums arī turpina pērn iesākto aktī
vo virzību pie savas darbības paplašināšanas, 
nogādājot vagonus līdz klientu termināļiem 
ostā pašu spēkiem, nevis izmantojot mono
pola stāvoklī esošos “starpniekus”. Saskaņā 
ar “Baltijas Ekspresis” apkopotajiem datiem, 
jūnijā līdz termināļiem nogādāti kopumā 98 
vilcieni ar kopējo 5664 vagonu skaitu. Tie ir 
68% no “Baltijas Ekspresis” kopumā atvesto 
vilcienu skaita jūnijā.

“Baltijas Ekspresis” pusgadā pārvadā  
3,1 mlj. tonnu, pērn apgrozījumā rekordgads

P a g ā j u š a i s 
gads “Baltijas 
Ekspresim” bija 
īpašs – rekord
gads. Jau 2016. 
gadā uzņēmuma 
apgrozījums vei
doja vērā ņema
mus 28,87 mlj. 
eiro, bet pagāju
šajā gadā “Baltijas 
Ekspresim” izde
vās apgrozījumu 
ievērojami kāpi
nāt, sasniedzot 
pieaugumu 36,7% 
apmērā līdz 39,49 mlj. eiro. Pagājušajā gadā 
tika pārvadāti 7,11 mlj. tonnu tranzīta kravas, 
no kurām 65% bija ogļu produktu beramkra
vas, 32% naftas produktu lejamkravas, bet 
atlikusī daļa – beramkravas.

“Kopš 2012. gada Latvijas kopējā dzelzce
ļa pārvadājumu tirgū vērojama tranzīta kravu 
lejupslīde, kas saistīta ar Krievijas nostāju ārpo
litikas un kravu eksporta jautājumos. Šajos 
sarežģītajos konkurences apstākļos “Baltijas 
Ekspresis ir spējis, joprojām spēj un prot palie
lināt savu daļu kopējā pārvadājumu tirgū no 
4% 2014. gadā līdz 19% pagājušajā gadā,” 
uzsver uzņēmuma valdes priekšsēdētājs Māris 

Bremze. Uzņēmuma peļņa 
pērn sasniedza 1,54 mlj. eiro.

Uzņēmums arī nekad 
neaizmirst pateikties saviem 
darbiniekiem par neatlaidīgo, 
apzinīgo un godprātīgo darba 
veikšanu, jo, kā uzsver M. 
Bremze, bez viņu ieguldīju
ma nebūtu iespējams turpi
nāt sekmīgu izaugsmi kravu 
pārvadājumu jomā laikā, kurā 
daudzi citi jau sen būtu pade
vušies. Nupat uzņēmums tur
pināja iesākto tradīciju un jau 
ceturto reizi pasniedza diplo
mu ar naudas balvu labāka

jiem dīzeļlokomotīves vadītājiem jeb mašī
nistiem un viņu palīgiem kā Jelgavas un 
Daugavpils, tā arī Ventspils dīzeļlokomotīvju 
ekspluatācijas daļā. Ventspils bāzē “Baltijas 
Ekspresis” valdes priekšsēdētājs ar uzņēmuma 
direktoriem un to vietniekiem izvērtēja katra 
darba rezultātus, kas ietver normatīvo regu
lējumu ievērošanu, lokomotīvju ekspluatācijā 
noteikto dīzeļdegvielas patēriņa normu ievē
rošanu un lojalitāti pret uzņēmumu un kolē
ģiem. Par labākajiem dīzeļlokomotīves vadītā
jiem mašīnistiem un to palīgiem pirmajā pus
gadā atzina Normundu Zaķi, Vitāliju Nestoru 
un Sergeju Saleiko (attēlā).

5. augustā nosvinēta arī starptautiskā dzelz
ceļa darbinieku diena un līdz ar to godināti 
uzņēmuma labākie darbinieki. Par profesionā
lu, neatlaidīgu, godprātīgu, ilggadīgu, radošu 
darbu un nozīmīgu ieguldījumu uzņēmuma 
attīstībā, atzinības rakstus saņēma “Baltijas 
Ekspresis” manevru dispečerikoordinatori 
Romāns Griško un Normunds Arājs, personāla 
speciāliste Ilze Sebre, vilcienu kustības orga
nizācijas daļas vadītājs Linards Gulbis, dator
sistēmu un datortīklu administrators Dzintars 
Smildzējs, darba organizācijas kvalitātes un 
efektivitātes kontroles daļas vadītāja Evija 
Ūdriņa, dīzeļlokomotīves vadītājs – mašīnists 
Dmitrijs Minčonoks un ritošā sastāva atslēdz
nieku brigadieris Sergejs Kurako. 
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Kā teiktu Džordžs Orvels: «Visi dzīvnieki ir 
vienlīdzīgi, bet daži dzīvnieki ir vienlīdzīgāki 
par citiem.»

Jāuzsver, ka pie Gerharda saistībā ar ogļu 
putēšanu VTO sākotnēji vērsās Ventspils paš
valdība, norādot, ka VVD darbs un uzņēmuma 
darbības ir nepietiekamas, lai novērstu ogļu 
putēšanu. Dome pieprasīja nodrošināt mak
simālu sabiedrības informēšanu par pasāku
miem ogļu putēšanas ierobežošanai konkrētā 
uzņēmuma teritorijā.

Atslēgas vārdi:  «maksimālu sabiedrības 
informēšanu». Vai tiešām domes «maksimālā 
sabiedrības informēšana» sevī iekļauj maldi
nošas informācijas pasniegšanu. Ir apsveica
mi, ka VARAM ir sākusi strādāt vismaz pirms 
Saeimas vēlēšanām un iesaka, ko uzlabot. 
Tomēr jāatzīmē, ka esošās situācijas uzlaboša
na nenozīmē, ka tajā konstatēti uzlikto normu 
pārkāpumi.

Jāpiemin Ventspils domes opozīcijas depu
tāta Aivja Landmaņa komentārs par radu
šos situāciju ostas pilsētā. Viņš uzsvēra, ka 
nostrādāto gadu laikā ne reizi nav izde
vies saņemt informāciju par to, ko Ventspils 
Brīvostas pārvalde un pilsēta stratēģiski dara, 
lai uzlabotu situāciju pilsētā. Viņš uzsver, 
ka «vispirms uz jautājumiem būtu jāatbild 
Ventspils Brīvostas pārvaldei un Ventspils 
domei, jo pašreizējās sekas ir šo divu iestāžu 
ilglaicīgā bezdarbība».

Līdz ar to jautājums domei: vai nav tā, ka 
sākotnēji vajadzētu «sniegt palīdzīgu roku» 

Elpojam politisko putekļu gaisu: kuram izdevīgi 
palikt zem «melnās svītras» VTO darbību?

“Tas ir rekets! Kāpēc man par savu naudu un ar savu darbu jākopj pašvaldības īpašumā esoša zeme tādēļ vien, ka 
tā atrodas līdzās privātmājas teritorijai?” Tā par gadiem sasāpējušo jautājumu par pieguļošo teritoriju kopšanu 
saka ventspilnieks Dimitrijs Cvetkovs. Viņš uzskata, ka domes saistošajos noteikumos noteiktais pienākums  
pļaut zālienu un tīrīt sniegu līdz pat 6 metru attālumam, mērot no zemes gabala robežas līdz brauktuves malai, 
neieskaitot ietvi un veloceliņus, nav nekas cits, kā piespiedu darbs. 

VTO darbībai, ja jau pozīci
jas deputāti tik ļoti uztraucas 
par to, kā pasargāt iedzīvo
tājus? Kur šoreiz «nozudis» 
no pienākumiem atstādinā
tais Ventspils mērs Aivars 
Lembergs? Šķiet, ka stra
tēģija «būt klusam kā pelī
tei» nostrādā, tāpēc, vistica
māk, iesaista VARAM, lai pats 
varētu palikt šo notikumu ēnā 
un neuzņemties atbildību, ja 
kaut kas «noies greizi» ar 
labo PR ventspilnieku vidū. Ja 
viss atrisināsies par labu vie
tējiem balsotājiem, tad gan 
jau tiks izdomāts veids, kā parādīt arī savu 
devumu problēmas risināšanā, jo Lembergs, 
pēc viņa paša teiktā, «visiem notikumiem un 
procesiem aktīvi seko līdzi». Nav noslēpums, 
ka Lemberga «rokošanās» ar VARAM vēroja
ma jau labu laiku.

Jāuzsver, ka PM10 daļiņu koncentrācija 
Ventspilī nepārsniedz vidējo rādītāju Latvijā, 
kas nozīmē, ka ostas pilsētā gaiss nav sliktāks 
kā visā Latvijā vidēji. Cilvēku diskomforts ir 
saprotams. Iedzīvotāji stāsta, ka putekļi gaisā 
ir pierasta lieta Ventspilī, un viņi saprot, ka, 
atrodoties blakus ostai, ar to jārēķinās. Tomēr 
karstais vasaras laiks un neierastais vējš, pēc 
viņu domām, šogad radījis lielāku putekļu 
diskomfortu.

Vai nebūtu skaisti, ja Ventspils dome nāktu 
klajā arī ar idejām, kā vairot iedzīvotāju lab
klājību ar reāliem darbiem, nevis tikai rīko

tu sabiedrības tikšanās ar ekspertiem, kas 
vēlāk publicē ziņas ar maldīgu informāciju? 
Domē strādā eksperti, kas noteikti ir iepazinu
šies ar VVD atzinumiem par gaisa piesārņoju
ma normu atbilstību un lieliski zina, ka radu
šies putekļi neietekmē cilvēka veselību, tāpēc 
skaļie paziņojumi par nepietiekamo VTO ogļu 
putēšanas novēršanu ļauj secināt, ka vēlme ir 
nevis palīdzēt iedzīvotājiem, bet traucēt VTO 
darbību.

VTO eksperti atzīmē, ka ogļu putekļi nav 
un nevar būt vienīgais gaisa piesārņojuma 
avots. «Nevajadzētu aizmirst arī par transpor
tu un dažādām ražotnēm. Turklāt, tā kā ogļu 
kravu apjomi ir ievērojami samazinājušies, 
to radīto putekļu koncentrācija nevar būt «tik 
liela, kāda nekad iepriekš nav bijusi». VTO tiek 
veikts nepārtraukts ogļu putekļu monitorings, 
kura datus kontrolē arī VVD Ventspils reģionālā 

vides pārvalde, un ogļu putekļu koncentrācija 
atbilst pieļaujamām normām.»

Tāpat tikšanās laikā ar Ventspils iedzīvotā
jiem par gaisa piesārņojumu pilsētā arī SIA 
"Estonian, Latvian & Lithuanian Environment" 
valdes locekle Aiga Kāla uzsvēra, ka «medijos 
ir daudz dezinformācijas par to, kas ir putek
ļi un kā tie ietekmē cilvēku veselību. Tās ogļu 
daļiņas (nevis putekļu), kuru izmērs ir lielāks 
par desmit mikrometriem, nenonāk cilvēka 
organismā, tātad – neietekmē veselību».

Viņa atzīmēja, ka «lielās, ar aci redzamās 
daļiņas pilnīgi noteikti rada traucējumus, bet 
plaušās tās nenonāk». Lai uzlabotu esošo 
situāciju, pašlaik VTO izskata iespēju darbināt 
sniega lielgabalus, kas spētu veidot miglai 
līdzīgu ūdens aizkaru piestātnes pusē.

Tikmēr VTO Tehniskais direktors Māris 
Lieģis tikšanās laikā ar Ventspils iedzīvotājiem 
pastāstīja, ka VTO pašlaik izstrādā priekšliku
mu uzstādīt vēl platformas, lai izveidotu vēl 
vienu ūdens ņemšanas vietu, kurā izvietotu 
papildu sniega lielgabalus, kas rada tā sau
camo «ūdens sienu». Viņš stāstīja, ka nesen 
viesojies Lietuvā, Klaipēdā, kur nozares kolē
ģi arī mēģina lietot sniega lielgabalus vasa
ras sezonā.

Līdz ar to, iedzīvotāju «biedēšanas stratēģi
ja» no VARAM puses ir mulsinoša, radot papil
djautājumu: kāpēc ministrija izvēlas metodi 
nevis izskaidrot iedzīvotājiem esošo situāciju 
ar informatīviem materiāliem, bet gan ten
dencioziem ziņojumiem?

SIMONA ŠJADĪTE
Pārpublicēts no www.bnn.lv

D.Cvetkovs: Piegulošo teritoriju 
obligāta kopšana ir piespiedu darbs

S 
askaņā ar LR Satversmes 106. 
pantu, piespiedu darbs ir aiz
liegts. Arī Eiropas cilvēka tiesību 
un pamatbrīvību aizsardzības kon
vencijas 4. pants paredz, ka nevie

nam cilvēkam nedrīkst likt veikt piespiedu 
vai obligātu darbu.  Dimitrijs Cvetkovs atgā
dina, ka vēl 2012. gadā tiesībsargs norādīja 
– šāda striktu apgrūtinājumu uzlikšana un 
termiņu noteikšana ierobežo gan personas 
privāto dzīvi, gan normālu darba dzīvi, īpaši, 
ja, piemēram, personai ir darbs maiņās vai 
tā vēlas atstāt savu dzīves vietu uz ilgāku vai 
neilgāku laiku, vai ir saslimusi. Tomēr arī uz 
šo iebildi pašvaldībām visā Latvijā ir viena 
atbilde – ja paši nevarat sakopt, tad noalgo
jiet kādu, kas to izdara jūsu vietā!

D.Cvetkovs uzskata, ka šāda prasība būtībā 
līdzinās daļas sabiedrības otrreizējai aplikšanai 
ar nodokli. Jo piegulošās teritorijas sakopšanai 
nepieciešamie tehniskie līdzekļi maksā naudu, 
un arī strādāt pašvaldības īpašuma sakopšanā 
neviens nevar likt par baltu velti. 

Savulaik D.Cvetkovs noskaidroja, 
cik par šādu pakalpojumu vēlas saņemt 
“Labiekārtošanas kombināts”, bet cik prasa 
individuāls komersants. Summas ir visai 
iespaidīgas – par attiecīgās teritorijas regu
lāru  uzturēšanu (no janvāra līdz decembrim) 
Labiekārtošanas kombināts prasīja 263,68 
latus (375,18 eiro), par ietves tīrīšanu un 
zālāja pļaušanu vasaras laikā 50,23 latus 
(71,47 eiro) mēnesī, par ietves tīrīšanu ziemā 
68,67 latus (97,71 eiro). Savukārt indivi
duālais komersants par ietves tīrīšanu no 
sniega ar lāpstu prasīja 148 latus (210,59) 

eiro, par lapu grābšanu ar utilizāciju 45 latus 
(64,03 eiro), par zālāja pļaušanu ar zāles 
savākšanu un utilizāciju 53 latus (75,41 eiro). 
Minētās summas attiecas uz vienu kalendāro 
mēnesi, un tas liecina, ka, piemēram, snie
gainā ziemā namīpašniekam nāktos šķirties 
no ievērojamas summas. Protams, ja vien 
viņš nevēlas celties augšā  piecos no rīta un 

darboties ar sniega lāpstu pats.
D.Cvetkovs viņam uzlikto pienākumu uztu

rēt kārtībā citam piederošu īpašumu uzskata 
par prettiesisku un šī iemesla dēļ to nepil
da. Savukārt uzliktos administratīvos sodus 
viņš vairākas reizes pārsūdzējis dažādās 
tiesu instancēs. Prasības ir noraidītas, taču 
D.Cvetkovs padoties negrasās. Viņa ieska

tā privātīpašniekam uzliktajam pienākumam 
regulāri kopt pašvaldībai piederošu īpašu
mu ir sistēmisks raksturs, un tātad pašval
dībai šo darbu veicējam vai nu ir jāmaksā 
(kā tiek maksāts ikvienam sētniekam), vai 
arī šo darbu veikšana jāfinansē no Ventspils 
iedzīvotāju, arī privātmāju īpašnieku, pilsētai 
nodokļos samaksātās naudas. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92,

Ventspils, 
LV-3602, Latvija

Tālrunis: 
+371 636 02501

Fakss: 
+371 636 02504

e-pasts: 
ventbunkers@ventbunkers.lv
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Ministrijas papildus prasa  
1,1 mljrd. eiro
Neskatoties uz prognozēto negatīvo fis
kālo telpu, ministrijas 2019. gada budže
tā prioritārajiem pasākumiem papildus 
prasa 1,1 mljrd. eiro. Visvairāk papil
du naudas – 431,39 mlj. eiro – prasa 
Veselības ministrija. Tai ar 136,2 mlj. eiro 
seko Satiksmes ministrija, bet Izglītības 
un zinātnes ministrijai papildus nepiecie
šami 106,3 mlj. eiro.

Latvija pirks četrus “Black 
Hawk“ helikopterus
ASV Valsts departaments devis Latvijai 
“zaļo gaismu” iegādāties no ASV čet
rus helikopterus “Black Hawk” un sais
tīto aprīkojumu. Pirkuma summa ir 173 
mlj. eiro. Aizsardzības ministrija un Valsts 
robežsardze plāno iegādāties pavisam 
sešus helikopterus. Plānots, ka līgumu 
par piegādēm noslēgs jau šogad, bet 
pirmā piegāde paredzēta 2021. gadā.

Vairumu satrauc  
darbaspēka deficīts
67% uzņēmēju Latvijā satrauc dar
baspēka pieejamība, liecina Latvijas 
Tirdzniecības un rūpniecības kame
ras (LTRK) veiktā aptauja. 23% aptau
jāto uzskata, ka viņiem drīzumā nāk
sies saskarties ar šo problēmu. Tas ir ļoti 
nopietns signāls politiķiem, ka jāsāk rīko
ties, domājot gan par dažādu sabiedrības 
grupu integrēšanu darba tirgū, gan arī 
citiem risinājumiem, lai nebremzētu biz
nesa attīstību, norāda LTRK.

Alūksnes zemniekam-
spiegam nosacīts sods
Par spiegošanu Krievijas labā apsūdzēta
jam Alūksnes puses zemniekam tiesa pie
sprieda trīs gadu nosacītu brīvības atņem
šanu ar pārbaudes laiku uz 3,5 gadiem. 
Vīrietis ilgākā laika posmā Krievijas spec
dienesta uzdevumā vācis un nodevis tam 
ziņas par NBS infrastruktūru. Viņš arī nele
gāli glabāja ieročus un munīciju.

Ātro kredītu firmu  
darbības ierobežos
Latvijas Banka rosinās ierobežot neban
ku jeb ātro kredītu procentu maksājumus 
līdz 0,12% dienā. Šobrīd nebanku sekto
ra izsniegtie kredīti rada riskus tautsaim
niecībai kopumā, piemēram, tas samazi
na iedzīvotāju uzkrājumus, var radīt mak
sātnespējas riskus, kā arī veicina aplokš
ņu algu izmaksu. Latvijā nebanku kredītu 
procentu maksājumi ir ļoti augsti – no 
0,55% līdz 0,25% dienā. Igaunijā griesti 
ir 0,12%, Lietuvā nedaudz augstāki.

Gerhards nekandidēs,  
pārējie ministri būs 
"lokomotīves"
No pašreizējiem ministriem 13. Saeimas 
vēlēšanās nestartēs tikai vides aizsar
dzības un reģionālās attīstības ministrs 
Kaspars Gerhards. Pārējie valdības locekļi 
visbiežāk attiecīgos vēlēšanu apgabalos 
ir arī savu politisko spēku lokomotīves. 

Vēlēšanās nestartēs  
9 deputāti
Saeimas vēlēšanās nekandidēt izlēmu
ši 9 pašreizējā sasaukuma deputāti. No 
Nacionālās apvienības nestartēs Gaidis 
Bērziņš, Andris Buiķis un Einārs Cilinskis, 
no “Vienotības“ saraksta ievēlētā Lolita 
Čigāne, zaļzemnieki Askolds Kļaviņš un 
Andris Siliņš, pie frakcijām nepiederošais 
Ilmārs Latkovskis, bijušais “Vienotības“ 
līderis Dzintars Zaķis un bijusī premjere 
Laimdota Straujuma.

LATVIJĀ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

“Kāpēc jūs rakstāt tikai par ogļu 
putēšanu? Vai tad no čuguna pārkrau-
šanas 12. piestātnē putekļi nerodas? 
Un “Bio-Venta” arī brīžam nesmird tā, 
ka nav ko elpot? Kad būs sapulce par 
“Bio-Ventas” smaku novēršanu?” Šādu 
jautājumu "Ventspilnieks.lv" saņēma 
no  sava lasītāja Ojāra līdz ar 12.pie-
stātnes fotogrāfiju. 

Lai gan publiski vairākkārt izskanējis aicinājums ventspilniekiem, kā arī jebkuram 
citam interesentam izdomāt oriģinālu, skanīgu un domu ziņā daudzveidīgi trans-
formējošu nosaukuma variantu topošajam Ventspils Zinātnes un inovāciju centram, 
piemērotu vārdu tā arī joprojām nav izdevies atrast. Dome mudina ikvienu aktīvi 
sarosīties un iesniegt jaunus ierosinājumus. Acīmredzot ar nosaukuma izdomu ne-
veicas arī pašvaldības oficiāli rīcībā ierobežotajam, taču faktiski reālajam vadītājam. 
Atšķirībā no citām reizēm, kad dažādi objekti bieži vien saņem bērnišķīgus nosauku-
mus, iespējams, šoreiz pieeja ir nopietnāka.

Vai varētu būt tā, ka…
Ventspilī put, smird un smaržo pēc pavēles

M 
ēs nevaram atbildēt uz jau
tājumu par iedzīvotāju tik
šanos ar “BioVentas” pār
stāvjiem, tas ir vienīgi paša 
uzņēmuma un Valsts Vides 

dienesta Ventspils reģionālās pārvaldes 
kompetencē. Toties mēs varam izteikt 
pieņēmumus par to, kādēļ “BioVentas” 
darbības rezultātā smird nevis pēc līķa, 
bet smaržo pēc vijolītēm.

Mēs nekādā gadījumā nevēlamies apgal
vot, ka šis cienījamais uzņēmums joprojām 
ir slēptā Lembergu ģimenes kontrolē, un 
tādēļ iedzīvotāju sūdzības par smirdoņu 
Ventspils pašvaldībā negrib ne dzirdēt. 
Kā nekā vēl 2011. gadā, kad sabiedrība 
"šūmējās" par to, ka Lembergu ģimenes 
uzņēmums "BioVenta" ieguvis teju 2 mil
jonu ASV dolāru līgumu, uzvarot satiksmes 
ministra Ulda Auguļa (ZZS) redzeslokā eso
šās valsts SIA "Latvijas Dzelzceļš" ritošā 
sastāva serviss" konkursā par biodīzeļdeg
vielas piegādi, Aivara Lemberga dēls Anrijs 
Lembergs kategoriski noliedza, ka ir "Bio
Ventas" īpašnieks. Mēs arī pilnībā ticam, 
ka jau minētajā 2011. gadā "BioVenta" 
saņēma 11,5 miljonus latu – teju pusi 
no visiem Latvijas biodīzeļa ražotājiem 

paredzētajām valsts subsīdijām tādēļ, ka ir 
nopietns uzņēmums, nevis dēļ ZZS “spalvai
nās rokas” naudas dalīšanas aizkulisēs. Ja reiz 
Lembergi saka, ka viņiem gar šo uzņēmumu 
nav nekādas daļas, tad mēs viņiem arī ticam. 
Ja pašvaldības varas spice izliekas, ka ar "Bio
Ventu" un smakām viss ir kārtībā, tad taču arī 
mēs varam izlikties, ka gaiss ap uzņēmumu 
nesmird, bet patīkami smaržo...  

Cita lieta ogļu putekļi. Tos esot sacēluši 
Ventspilī valdošās partijas politiskie oponen
ti. Vismaz tā izriet no Aivars Lemberga ikne
dēļas preses konferencē teiktā. Proti, putēša
na radīta speciāli, lai izsauktu ventspilniekos 
neapmierinātību, “un nevis ar termināla vai 
Valsts vides dienesta, bet ar Ventspils domes 
darbu.” 

Taisnības labad gan jāsaka, ka minētais 
kungs ar visnotaļ dīvainiem viedokļiem izcē
lies ne reizi vien. Piemēram, padalījies ar 
Krievijas medijiem pārdomās gan par to, ka 
Latvijā pie varas ir fašisti, gan to, ka visa ļau

numa sakne Latvijā ir amerikāņi un Eiropas 
Savienība, kura spiež Latviju iestāties pret 
Krieviju. Viņam pieder arī atziņa, ka Latvija 
ir neizdevusies valsts, kurā pēc 80 gadiem 
latvieši dzīvos rezervātos, un prātojums, ka 
Krimai, atšķirībā no Latvijas, kura nevie
nam nav vajadzīga, ir paveicies, jo to savā
kusi Krievija… Slavenākais no Lemberga 
izteikumiem – NATO karavīru izvienošana 
nevis stiprina Latvijas drošību, bet ir pielī
dzināma okupācija 1940.gadā – pat sacēla 
politisku vētru, un toreizējais aizsardzības 
ministrs Raimonds Vējonis paziņoja, šie 
izteikumi ir pretrunā valsts interesēm un 
rada draudus valsts drošībai.  

Taču runājot par smakām un putekļiem, 
gribot negribot rodas jautājums: vai varētu 
būt tā, ka vides jautājumi pilsētā tiek ska
tīti pēc savdabīgas “politiskās piederības,” 
bet retorika kalpo sava veida “dūmu aiz
segam” un uzmanības novēršanai kaut vai 
no tām pašām “līķa smakām”?  

Zinātnes centra nosaukuma idejas 
izbrāķētas, īsto vēl meklē

P 
ašvaldība pagājušās nedēļas bei
gās izsludināja jaunu iespējamā 
nosaukuma ierosināšanas kon
kursu. Tiesa, nav gan saprotams, 
kāda no tā bija jēga, jo konkur

sa ideju iesniegšanas termiņš bija diena, 
kurā iznāca šis numurs. Proti, viena nedēļa. 
Cilvēki bauda atvaļinājumu, jaunieši – brīv
laiku. Lai panāktu efektīvāku rezultātu, pie
mēram, pilsētas svētku laikā vajadzēja aktī
vu akciju izveidot! 

Lai gan pieteikšanās termiņš beidzas 10. 
augustā, tomēr, ja jums ir radusies žilbi
noša ideja, diez vai pašvaldība to ignorēs. 
Sūtiet savas idejas uz marketings@vents
pils.lv. Pašvaldība arī ir veikusi iespaidīgu 
pētījumu, kura laikā ir izanalizējusi simtiem 
zinātnes un inovāciju centru visā pasaulē. 
Kā teikts pašvaldības iestādes “Komunālā 
pārvalde” publicētajā ziņojumā pašvaldī
bas portālā, ir apkopota informācija par 
līdzīgu centru nosaukumiem citās vietās – 
Baltijas valstīs, Eiropā un pasaulē. Kā norā
da “Komunālā pārvalde”, pasaulē esot vai
rāk nekā 3000 bērnu zinātnes un inovāci
ju centru, kuru darbība vērsta uz zinātnes 
sa sniegumu tuvināšanu bērnu un jaunie
šu izziņas procesam un iepazīstināšanu 
ar mūsdienu tehnoloģiju sasniegumiem, 
izmantojot dažādus interaktīvus paņēmie
nus un mācību veidus.

Pašvaldības pārstāvji apkopojuši informā

ciju par esošo zinātnes centru nosaukumiem 
un secinājuši, ka pasaulē zinātnes centriem 
piešķir nosaukumus pēc zināmas līdzības un 
atpazīstamības. Kopumā nosaukumus varot 
sadalīt četros lielos blokos. Viens virziens ir 
tāds, kura nosaukumā atspoguļota praktis
ka darbība – eksperimenta, fizikālas, ķīmis
kas vai citu lietu parādība, tā būtība, kas 
veido zināmas asociācijas. Otrs – nosauku
mā iekļauti atpazīstami zinātnieku vārdi, kur 
Latvijai ir ļoti daudzi, ar ko lepoties. Populāri 
ir arī tādi nosaukumi, kuri veidoti kā izsau
ciens. Ceturtais virziens – apdzīvotās un 

atpazīstamas vietas nosaukumi, kas trans
formēti konkrētajā centrā. “Konsultējoties 
ar ekspertiem un zinātnisko centu pārstāv
jiem, visi atzinuši, ka centra nosaukumam 
ir jābūt viegli izrunājamam un tajā jāiekļauj 
vārdi, kas vedinātu uz centra darbības būtī
bu – kā zinātnisko, tā arī praktisko. Centra 
nosaukumā nevajadzētu iekļaut vietvārdus 
un dialekta vārdus, kas ir saprotami tikai 
noteiktajā valstī vai reģionā, kā arī vārdus, 
kas veido nelabvēlīgas asociācijas citās valo
dās,” tā skaidro “Komunālās pārvaldes” pār
stāve Līga Zute. 
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Ventspilnieks pieliek roku 
sudraba kaldināšanā
Latvijas U18 basketbola izlase Eiropas 
čempionātā izcīnīja sudraba medaļas un 
būtisku ieguldījumu panākumā ielika 
arī ventspilnieks, sporta skolas “Spars” 
audzēknis Kristaps Ķilps. Viņš bija vienī
gais Ventspils basketbola skolas audzēk
nis, kurš iekļuva izlasē, palīdzot šī vecu
ma komandai sasniegt vēsturē augstāko 
panākumu.

Tālberga šāviens ieved 
Latvijas kausa pusfinālā
17 gadus jaunais talantīgais ventspilnieks 
Raiens Tālbergs pagarinājumā guva vār
tus, nodrošinot FK “Ventspils” uzvaru ar 
1:0 pār FK “Liepāja/Mogo” Latvijas kausa 
1/4 finālā un ieveda komandu pusfinā
lā. Abas komandas tikās kausa 1/4 finālā 
jau ceturto gadu pēc kārtas. Pērn uzvarē
ja Liepāja un vēlāk ieguva arī kausu.

“Bloks” uzvar Latvijas 
čempionātā
Jūrmalā aizvadīts “ERGO Open 2018” 
Latvijas pludmales volejbola čempionā
ta noslēguma posms, kurā par uzva
rētājiem kopvērtējumā kļuva Ventspils 
atbalstītie spēlētāji Aleksandrs Solovejs 
ar Rihardu Finsteru, kuri finālspēlē apspē
lēja Ventspils pludmales volejbola kluba 
“Bloks” spēlētājus Tomu Šmēdiņu un 
Haraldu Regžu. Savukārt dāmu finālā 
ventspilnieces Marta Ozoliņa ar Agnesi 
Caicu zaudēja un ierindojās otrajā vietā. 
Komandu ieskaitē par čempioniem kļuva 
“Bloks”.

Bespalova kauss  
aizceļo uz Igauniju
Par pirmā FK “Ventspils” prezidenta Jurija 
Bespalova piemiņas kausa ieguvējiem 
U15 vecuma grupā kļuva “TJK Legion” 
jaunie futbolisti no Igaunijas, kuri finālā 
pārspēja Latvijas futbola skolas “Metta” 
jauno paaudzi. Futbola akadēmijas 
“Ventspils” komandai 6. vieta.

Būvē BMX ziemas treniņbāzi
Līdzās Ventspils 2. vidusskolai turpi
nās BMX ziemas treniņbāzes būvnie
cības darbi, kurus pabeigs šī gada bei
gās. Bāze primāri veidota sporta skolas 
«Spars» BMX audzēkņu vajadzībām. Tajā 
būs 40 m gara trase ar četriem celiņiem. 
Līdz šim ziemā sportisti trenējās skolas 
sporta zālē un OC «Ventspils» manē
žā. Reizi nedēļā sportisti trenējās Rīgā. 
Būvniecības izmaksas ir 906,4 tūkst. eiro.

Lejasmeiers uz Lietuvu
Dāvis Lejasmeiers karjeru turpinās 
Lietuvas klubā “Vytautas”. 27 gadus 
vecais ventspilnieks, kurš ir arī Latvijas 
izlases treneru uzmanības lokā, pagāju
šajā sezonā spēlēja Polijas klubā “KKK 
MOSiR”, bet pirms tam Ventspils klubs 
bija viņu izīrējis Zviedrijas komandai 
Sēdertāljes “Kings”. “Vytautas” šogad 
Lietuvas čempionātu noslēdza pēdējā 
vietā.

Žigajevs atvadās
Par futbolista karjeras noslēgšanu otrdien 
negaidīti paziņojis pieredzējušais pus
sargs Jurijs Žigajevs. Viņš ir ļoti labi pazīs
tams un iemīļots futbolists, kurš dau
dzas sezonas bijis viens no FK “Ventspils” 
pamatsastāva spēlētājiem un līderiem. 
Viņš ventspilnieku rindās nokļuva 2008.
gadā un nospēlēja šajā komandā līdz 
2010.gadam, pēc tam no 2012. līdz 
2018. gadam. Šosezon 32 gadus veca
jam J.Žigajevam neizdevās nostiprināties 
Jūrmalas “Spartaks” rindās.

SPORTA ĪSZIŅAS

Jautājums par politisko partiju pilnīgu finansēšanu no valsts budžeta, ir kā karsts 
kartupelis, kuru politikāņi jau gadiem ilgi mētā no rokas rokā. Šobrīd attiecībā uz 
valsts finansējumu Latvijas politiskās partijas ir pabērnu lomā ne vien Baltijā, bet 
arī visā Eiropā. Ja Igaunijas partijas 2015.gadā savā starpā sadalīja 5 400 000 eiro, 
Lietuvas politiskie spēki – 5 800 000 eiro, tad Latvijas partijām no valsts budžeta 
pienācās vien 612 398 eiro. Šāda situācija rada labvēlīgu augsni dažādām shēmām, 
un savulaik politiķu pirkšana notika pat īpaši neslēpjoties. Taču tā kā neapgāžamu 
pierādījumu trūkst, visi iesaistītie pagaidām tikuši cauri sveikā.

“Korupcijas novēršanas un apkaroša-
nas birojs ir sācis pārbaudi saistībā ar 
sociālajos tīklos no jauna aktualizētiem 
attēliem, kuros redzams Ventspils pilsē-
tas izpilddirektors Aldis Ābele (ZZS) ar 
šaujamieroci rokās, pozējot pie nogali-
nātu eksotisku dzīvnieku līķiem,” šādu 
informāciju augusta sākumā publiskojis 
portāls Pietiek.com.

Ābele un beigtais zilonis

A 
bstrahējoties no politiķa izklai
dēm ar dzīvnieku nogalināša
nu un, maigi sakot,  ne pārāk 
ētisko rīcību, publicējot šīs bil
des savā "Facebook" lapā 2016.

gadā, gribas Ābeles kungam uzdot to pašu 
jautājumu, kurš, neapšaubāmi, interesē arī 
KNAB. Un, proti, no kurienes nauda, Ābeles 
kungs?

Kā raksta Pietiek.com, KNAB ieinteresē
jies par to, ka Aldis Ābele savās amatperso
nas deklarācijās nav uzrādījis veiktu samak
su par šādiem medību braucieniem, kas ir 
ļoti dārga izprieca: tā, piemēram, par liku
mīgu ziloņa nogalināšanu Āfrikas valstīs ir 
jāsamaksā 4060 tūkstoši eiro. Taču Ābeles 
publiski pieejamajās valsts amatpersonas 
deklarācijās par pēdējiem gadiem šāda 
veida „izpriecas” iegādes darījums neesot 
norādīts.

Tikmēr Korupcijas novēršanas un apkaro
šanas birojs oficiālā pārbaudē noskaidrojis, 
ka ziloņa nogalināšanas maksa atrodama 

Alda Ābeles 2010. gada deklarācijā un slēp
jas sadaļā “ceļojuma izmaksas”. Kā izrādās, 
iespēja ceļot un arī nogalināt ziloni Ābeles 
kungam izmaksājusi salīdzinoši “lēti” – vien 
21 338,52 eiro.

Taču šim jautājumam ir ne tikai finansiālā, 
bet arī ētiskā puse – tikai gadu pirms šī foto 
parādīšanās Ābeles kunga "Facebook" lapā, 
ASV Nacionālā zinātņu akadēmija brīdināja – 
ka kopš 2010. gada ik gadu Āfrikā tiek noga
lināti gandrīz 35 tūkstoši ziloņu. Ja šo dzīv

nieku nogalināšana turpināsies tādos apjo
mos, tad pēc 100 gadiem Āfrikas ziloņu vairs 
nebūs. Arī starptautiskā dabas aizsardzības 
samitā Botsvānā zinātnieki vēl 2015.gadā 
brīdināja – malumednieku darbības rezultā
tā ziloņu skaits savvaļā dramatiski sarūk, un, 
ja tendence turpināsies, ziloņi izmirs tuvā
kajās desmitgadēs. Tas, ka tūristi no bagā
tās Eiropas ir gatavi maksāt lielu naudu par 
apšaubāmo prieku nošaut ziloni, situāciju 
nemaina.  

Politiskā korupcija, naudas čemodāni un 
partiju finansēšanas jautājums

“Ja runājam atklāti par partiju iespējām 
piesaistīt sev finansējumu, piemēram, no 
lielajiem uzņēmumiem, tad secinājums ir 
skumjš – godīgi piesaistīt lielas naudas parti
jām Latvijā nav iespējams,” intervijā BNN par 
valsts nespēju nodrošināt pienācīgu finansē
jumu partijām saka domnīcas "Providus" pēt
niece Iveta Kažoka. 

VAI PARTIJAS KĻUVUŠAS 
TRŪCĪGĀKAS?

2016. gadā visu Latvijas partiju ienākumu 
kopsumma, atbilstoši KNAB mājaslapā publi
cētajiem partiju gada pārskatiem, bija 1 837 
507 eiro, un valsts finansējums veidoja tikai 
trešo šīs summas daļu. 13. Saeimas vēlēšanu 
gadā ziedojumu piesaistes ziņā līderi ir trīs – 
Zaļo un Zemnieku savienība, kura no 1.janvā
ra līdz Jāņiem ziedojumos bija saņēmusi 306 
842 eiro, bet Latvijas Zemnieku savienība un 
Latvijas Zaļā partija attiecīgi vēl 13 005 un 10 
670 eiro; “Saskaņai” saziedoti 166 923 eiro, 
“Vienotībai” – 149 285 eiro. Taču priekšvēlē
šanu reklāmas televīzijā un radio, vides rek
lāmas un citas aktivitātes vēlētāju balsu ķer
šanai ir dārgs prieks, bet "LNT ziņu TOP" 10 
jūnija sākumā ziņoja, ka partiju kases ir kriet
ni tukšākas, nekā pirms četriem gadiem. Ja 
2014. gada maijā partijas ziedojumos kopu
mā bija saņēmušas 1 484 889 eiro, tad tagad 
to apmērs sarucis līdz 594 434 eiro. Raidījumā 
politoloģe Iveta Kažoka vērsa uzmanību arī uz 
to, ka kampaņas partijas mēdz finansēt arī uz 
parāda. “Tas nozīmē, ka tajā brīdī, kad parti
jas ieraudzīs, ka priekšvēlēšanu cīņa varbūt 
ir aktīvāka, nekā sākotnēji šķitis, iespējams, 
ka mēs redzēsim masīvas kampaņas par spīti 
tam, ka priekšvēlēšanu ziedojumu datubāzē 
nekas par to neliecināja.”

Eksperti ne vienu gadu vien runā par to, ka 

pilnīga partiju finansēšana no valsts budžeta 
politisko procesu padarītu ievērojami caur
spīdīgāku un godīgāku. Kā norāda Providus, 
doma par valsts finansētām politiskajām par
tijām nav jauna ne pasaulē, ne Latvijā. Pirmo 
reizi valsts finansējums partijām tika piešķirts 
20. gadsimta piecdesmitajos gados un šobrīd 
jau ir kļuvis par normu – šādu finansēšanas 
modeli ir izvēlējušās vairākums pasaules 
demokrātisko valstu.

PIECU PROCENTU MELNĀ KASE
To, ka partiju pilnīga finansēšana ļautu 

izbēgt no daudzām Latvijas politikas īpatnī
bām, apliecina arī vairāk kā desmit gadus 
seni notikumi. 

2006.gada nogalē Aivara Lemberga krimi
nāllietas ietvaros gaismā nāca informācija par 
tā sauktajiem “Gitas failiem”. Ventspils tran
zītuzņēmumu ilggadējās grāmatvedes Gitas 
Grasmanes datorā atradās informācija gan 
par to, kā realizēta shēma, ar kuras palī
dzību "Ventspils naftas" peļņa novirzīta uz, 
prokuratūras vārdiem runājot, “noziedzīgas 
grupas dalībnieku pārstāvētajiem uzņēmu
miem”, gan, ka pieci procenti no mākslīgi 
radītu starpniekuzņēmumu peļņas novirzīti 
juridisku un fizisku personu korumpēšanai. G. 
Grasmanes grāmatvedības tabulās korupcijas 
fonda izlietojums ir daļēji vai pilnībā šifrēts. 
Visbiežāk minētas iesaukas, atsevišķos gadī
jumos partiju nosaukumi vai vārdi un uzvār
di – Zemnieks, ZZS, Pleskavas šoseja, Zaļie, 
J.P., D.P., Zvaigznīšu brīdis, Mācītājs, Krāsotājs, 
Āpsis, Izkapts, Šoferis, Arājs, J.Lor., V.Krišt, A.G., 
V.Birk., Apinis, Iesalnieks utt.. Par 5% korup
cijas fonda eksistenci un tā izlietojumu politi
ķu uzpirkšanai liecinājuši arī bijušie Lemberga 
biznesa partneri un citi iesaistītie, prokuratūra 
Šveicei nosūtītajā tiesiskās palīdzības līgumā 

minējusi, ka tai ir pierādījumi, ka 2006 gadā 
nelegālai politiķu un citu amatpersonu uzpirk
šanai grupējums iztērējis 2 860 075 dolārus. 
Dīvainā kārtā šī lieta joprojām “karājas gaisā”. 

VAI ATKAL TIKS VESTI NAUDAS 
ČEMODĀNI?

Portālā runalatvija.com viedokļa rakstā 
izteikts pieņēmums, ka, iespējams, politi
ķu korumpēšana turpinās. Publikācijā minēts 
Edgars Ciniņš, kurš pirms daudziem gadiem ne 
reizi vien esot fiziski vedis politikāņiem domā
tus naudas čemodānus. “Tieši Ciniņš esot bijis 
tas, kas bieži fiziski čemodānus vedis partiju 
cilvēkiem un tā saucamajiem stipendiātiem. 
Ciniņš ir precējies ar Evu Ciniņu. Eva Ciniņa 
savulaik strādāja Ventspils "Hansabankas" 
nodaļā ar lielākajiem klientiem (zelta klien
tiem) – respektīvi apkalpoja visus Lemberga 
sabiedrotos un viņu pašu. (..) Tagad Latvijas 
politikā izskanējušas runas, ka Edgars Ciniņš 
un Eva Ciniņa atkal aktīvi iesaistās politiskajos 
procesos. Pastāv netiešas norādes, ka, izman
tojot vecos sakarus un shēmas, E. Ciniņš, pēc 
tam, kad tika izmests no Ventspils tranzītbiz
nesa par rupjiem pārkāpumiem un zaudēju
mu nodarīšanu uzņēmumiem, atkal ķēries pie 
partiju finansēšanas ar melno naudu, lai tiktu 
pie kādas siles, no kuras baroties…” 

Par to, ka partijām varētu būt arī nereģis
trēta nauda, vēl martā Aizsardzības, iekšlietu 
un korupcijas novēršanas komisijas sēdē brī
dināja "Providus" pārstāvis Valts Kalniņš. “Es 
esmu diezgan pārliecināts, ka tāda nauda ir, 
un tā ir pietiekoši liela. Jautājums, vai KNAB 
spēj ar to cīnīties,” teica Kalniņš. 

Kampaņas tēriņus KNAB sāka uzraudzīt 9. 
jūnijā, kad oficiāli sākās aģitācijas periods. 
Priekšvēlēšanu izdevumiem katrai partijai 
maksimāli ļauts iztērēt 533 348 eiro. 
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Langēm neattiecināt populārā Kanādas zinātnieka, stresa pētī
jumu pamatlicēja Hansa Seljes vārdus par nesavtīgo egoismu, 
kura būtību īsumā var izteikt sekojoši: visnotaļ uzteicams un 
gudrs ir tas cilvēks, kurš cenšas būt un ir noderīgs citiem, no tā 
arī pats  gūstot gandarījumu. Kā tagad saka, divi vienā –  prieks, 
ka līdzcilvēkiem prieks...  

DZĪVES DAUDZKRĀSU DIZAINS
Ja šo vārdu  teorijas patiesumam vajadzīgs apstiprinā

jums, atliek palūkoties, ko savas viesu mājas labiekārtošanā 
Pārventā paveikuši Langes. 

 “Ja būtu jāizsaka pašvērtējums, es sevi ierindotu “dzīves 
dizaineru” skaitā. Tādā nozīmē, ka man bezgala patīk dzīves 
fizisko telpu un cilvēku savstarpējo attiecību gaisotni iekrāsot 
spilgti patīkamos toņos. Šis nebūt ne vieglais, bet neapšaubā
mi radošais process man sagādā milzīgu gandarījumu. Un  tas 
dubultojas, redzot, ka prieks par to ir arī citiem, konkrētajos 
apstākļos – mūsu viesiem,” Amanda uzskaita un izrāda sētā un 
iekštelpās redzamos reālā dizaina elementus, bērnu un pieau
gušo izklaidei un atpūtai domāto inventāru un ierīces, pastās
ta par nestandarta kāzu scenārijiem, kurus abi ar Raimondu 
īstenojuši, būdami vedējtēvs un vedējmāte.  Atzīstot, ka idejas 
par jauninājumiem biežāk prātā ienāk viņai, bet, ja tās vajag  
iemiesot kokā vai metālā, pie darba ar savām zelta rokām 
ķeras Raimonds. Kaut gan – no koka brusiņām veidotais panno 
banketu zālē no sākuma līdz beigām esot Amandas veikums, 
uz ko sieviete atsmej – iztēles gēns viņai no mātes dzejnieces, 
bet to piepildīt palīdzējis no tēva mantotais izgudrotāja talants 
un  galdniecībā no viņa noskatītie darba paņēmieni. 

TANDĒMS AR VĒRTĪGĀM PIEDEVĀM
“Taču to, kad un kuram no mums radīsies jauna ideja, 

paredzēt nav iespējams, un kopumā strādājam kā tandēms, 
kuru vajadzības gadījumā papildina gan mana ar dzīves pie
redzi bagātā mamma Ilga, gan šādam darbam augstsko
lā mācītā jaunākā  meita Arlanda,”Amanda pasvītro, ka 
“AMRAI”necenšas ciemiņus lutināt un pārsteigt ar eksotisku 
pakalpojumu vai sadzīves ērtību piedāvājumiem, par galveno 
uzskatot cieņpilnu un sirsnīgu attieksmi pret viņiem. 

 “Mums nav saprotama un pieņemama citviet vērotā ten
dence viesu uzņemšanu pārvērst tikai un vienīgi par peļņas 
gūšanas veidu. Protams, neviens bizness nevar būt ilgspējīgs, 
ja tiek strādāts ar zaudējumiem. Taču pakalpojumu būtību, 
mūsuprāt, izsaka pats nosaukums “viesu māja”.  Tajā jābūt 
viesmīlībai, mīlestībai pret viesiem. Bet mīlestību par naudu, 
kā zināms, nevar ne nopirkt, ne pārdot, tad tā sauktos citā 
vārdā,” paironizē Raimonds. Bet Amanda ar smaidu atstāsta 
gadījumu, kad viņš ģimenes vajadzībām sētā uzbūvējis pirtiņu, 
un tā visiem tā iepatikusies, ka lāvas priekus nolemts piedāvāt 
arī viesiem, jo  – kas var būt labāks par saunas siltumā miesā 
un garā relaksējušos viesi?  

JAUNAIS INŽENIERIS UN SMĒJĪGĀ DRĒBNIECE
Amandas un Raimonda kopīgais ceļš dzīvē aizsācies septiņ

padsmit gadu vecumā, kad Kazdangas lauksaimniecības teh
nikuma  audzēknis kādā jauniešu sarīkojumā “vēju pilsētā” 
ieraudzījis simpātiski smējīgu smalka auguma bruneti, kura, kā 
izrādījies, no Ventspils atbraukusi uz Liepāju mācīties drēbnie
ka amatu. Briedušas pārmaiņas personīgajā dzīvē, jauniešiem 
bijusi iecere vīt ģimenes ligzdu Saldus rajona bagātajā kolho
zā “Druva”,  kur Raimonds pēc tehnikuma uzņēmies  inže

Bizness labestības krāsās

Amanda Lange saņem pateicības rakstu.

niera amatu. Viņa nodoms palikt dzimtajā vietā bijis visnotaļ 
nopietns, pa vakariem un brīvdienām būvējis māju, Amandai 
vēlāk darbs atradies vietējā kafejnīcā. Taču globālās pārmaiņas 
sabiedriskajā un politiskajā dzīvē sākušas šūpot un beidzot arī 
nogremdējušas Latvijas kolhozu flagmani “Druvu”. 

“Drēbnieka amats patiesībā ir lielisks, tas paredz ne tikai šūt, 
bet arī radoši modelēt apģērbu, un man šis darbs patika un 
veicās. Neapmierināja tas, ka darba dienas drēbniekam paiet 
galvenokārt vienatnē, bet man vienmēr ir gribējies būt ļaudīs, 
sagādāt viņiem prieku. Pēc kāzām Raimonds palika “Druvā”,  
bija pieprasīts uz būvēm, jo prata visus galvenos celtniecības 
darbus. Kad tie apsīka, viņš pārgāja uz mežizstrādi, kur maksā
ja vairāk, turklāt koksnei noņēmēju Eiropā netrūka. Es atgriezos 
tuvāk pie vecākiem Ventspilī: pieteicās pirmā meitiņa. Tas bija 
daudzējādā ziņā abiem smags, bet arī ļoti skaists, romantikas 
apdvests  laiks. Ik brīvo dienu ar vairākiem autobusiem caur 
Kuldīgu braucu pie vīra uz “Druvu”, bet pa starpām viens otram 
ar roku rakstījām mīļas vēstules, jo mobilie telefoni toreiz bija 
vēl  tāla un nezināma  nākotne."

LĒMUMS PAR LABU VENTSPILIJ
“Raimondam ar mājas būvi veicās, bija palikuši iekšdarbi, 

kad negaidīti no dzīves aizgāja mans tēvs, padomju laikā visā 
pilsētā un arī  valstī pazīstamais izgudrotājs un racionalizators, 
Ventspils tirdzniecības ostas inženieris Lenarts Bernics. Vecāki 
dzīvoja Bernicu dzimtas īpašumā Pārventā, kur tēvs pēc aizie
šanas pensijā bija ierīkojis galdniekdarbnīcu, lai gan visu mūžu 
bija strādājis ar metālu,” Amanda atklāj, ka tēva radošums 
izpaudies arī kokapstrādē, taču vienlaikus viņš bijis norūpējies 
par to, kas pārņems galdniekošanas stafeti, kad viņam kļūs 
grūti strādāt. “Divus viņa dēlus koka darbi neinteresēja, tāpēc 
tētis cerības saistīja ar manu vīru Raimondu, kam tie bija pazīs
tami. Kad tēva vairs nebija, vajadzēja izšķirties, ko tālāk. Atstāt 
māju un darbnīcu Skrundas ielā  pamestībai un pārcelties uz 
Saldu? Otrs variants – pārdot Raimonda nepabeigto māju, iegū
tos līdzekļus ieguldīt manu vecvecāku savulaik celtās, laucinie
ciskās mājas pārbūvē un galdniekdarbnīcas modernizēšanā.” 
Amanda atceras, ka lēmums pieņemts pēc ilgām pārdomām, 
un tas bijis par labu Raimonda pārnākšanai uz Ventspili. 

NO BRĪVA PRĀTA DZIMTENI NEATSTĀJ
“Mūsu vecāki un tālākie senči, cik esam apzinājuši, ir 

smagi un daudz strādājuši, lai atrastu un saglabātu savu vietu 
Latvijā, tāpēc pat prātā nenāca doma viņu sarūpēto īpašu
mu un pēc neatkarības piepilsētā atgūto zemi pārdot un aiz
braukt, lai laimi meklētu svešumā, kā to darīja daudzi vienau
dži,” Amanda nemēģina tēlot patriotismu, jo cieņa pret tautas 
pamatvērtībām ir vecāku ieaudzināta un pašsaprotama: godīgs 
un strādīgs cilvēks dzimteni no brīva prāta neatstāj.  

 “Izpirkām no Amandas brāļa viņam piederošo mājas daļu, 
pārbūvējām, es pārņēmu sievastēva galdniecību un klientūru, 
arī citādā ziņā dzīve šķita sakārtojamies. Bet radās jautājums  
– vai mūsu ģimenei vajag tik plašu māju? Un kā būt ar gald
niekdarbu pasūtītājiem, kad redzi – viņiem mēbeles un iekār
tas tiešām ir ļoti vajadzīgas, bet šie cilvēki nav spējīgi par darbu 

pienācīgi samaksāt. Dažkārt virsroku ņēma līdzjūtība, atļāvos 
strādāt zem pašizmaksas, bet cik ilgi tā var?” Raimonds stāsta, 
ka tieši tad dzīve piedāvājusi risinājumu, kurā slēpies tagadē
jās uzņēmējdarbības aizmetnis: liekās telpas piemērot  ilgākai 
vai īslaicīgai viesu uzņemšanai. Sākuši ar no Itālijas atbrauku
šo futbola treneru ģimeņu izmitināšanu, tālāk pēc apstākļiem. 

IZBAUDĀM PAŠI, UZLĀDĒJAM CITUS
 “Tagad vienlaicīgi varam izguldināt ap četrdesmit cilvēku, 

tikpat lielam skaitam ir telpas saviesīgiem pasākumiem vai 
sēru ceremonijām, pie tam viesu apkalpošanā līdz šim iztie
kam ar pašu ģimenes un tuvinieku spēkiem,”Amanda nesū
dzas par nebeidzamajiem darbiem, jo pasākumu organizēša
na piemērota viņas raksturam, ne velti šajā jomā pat augstā
kā  izglītību iegūta. Uzņēmēja nenoliedz, ka reizēm tas, pro
tams, kļūst apgrūtinoši, tāpēc ka  nebeidzamos pienākumus 
nākas veikt praktiski augu diennakti – viņa uzņēmusies ne tikai 
viesu apkalpošanu, bet arī klientu piesaistīšanas un pakalpo
jumu reklamēšanas darbu,  jo rocība pagaidām neļauj algot 
speciālistus. 

 “Atelpu parasti izdodas gūt ziemās, kad viesu straumī
te apsīkst, jo Ventspils šajā laikā pagaidām tūristiem nevar 
piedāvāt masveida atpūtas un izklaides iespējas. Tad parasti 
visa ģimene braucam sasildīties Vidusjūras piekrastes saulē, 
vai,  tieši otrādi, izbaudīt īsu, baltu un bargu ziemu Norvēģijā, 
kas nav salīdzināma ar Ventspils pelēkajiem slapjdraņķiem,” 
Amanda atklāj, kā Langēm pašiem izdodas augu gadu saglabāt 
spirgtumu un saulainumu, un uzlādēt ar to arī savus viesus. 

Amanda un Raimonds ar meitām Arlandu un Rondiju.
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Jāizkustās!

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

Vasariņa joprojām turpi-
nās, tā nebeidz vien mūs 
lutināt. Dzirdēts, ka dažam 
labam jau tas viss ir apni-
cis, taču ne tiem, kuri mīl 
aktīvu dzīves ritmu. Viens 
no vasaras kulminācijas 
brīžiem aktīvo dzīves-
prieka baudītāju vidū ir 
tieši šī nedēļas nogale, kad 
Ventspilī jau devīto vasaru 
notiks Latvijas nūjošanas 
festivāls. Tās nav sacen-
sības, bet gan festivāls, 
kurā var piedalīties ikviens 
– jauns un vecs, sportisks 
vai pilnīgs dīvāna dīdītājs. 
Sportiskiem rezultātiem 
nav prioritāte. Galvenais 
ir olimpiskais princips 
– piedalīties. Tādēļ nāc, 
pievienojies un izkusties ar 
visiem kopā!

Pirts, pareizāk, somu pirts jeb sauna 70. 
gados bija ārkārtīgi populāra. Jebkurš sevi cie
nošs uzņēmums slēja augšā saunu kaut kur 
patālāk no pilsētas vai kāda draudzīga vai 
„šefīga” kolhoza teritorijā, vēlams pie upes, 
ezera vai vismaz dīķīša. Latvieši pēkšņi kļuva 
par traka karstuma mīlētājiem un dūšīgiem 
āliņģos lēcējiem. Kazi, cik liela loma saunas 
popularitātes augšanā bija Raimonda Paula 
sacerētajam un Ojāra Grīnberga izpildītajam 
šlāgerim „Somu pirts”... Kompartijas bosi, kol
hozu priekšsēdētāji, arodbiedrības aktīvistes 
un komjaunatnes līderi ar vienādu sajūsmu 
auroja: „Pirtī, somu pirtī iesim mēs, pirtī, tur 
mūs visus izārstēs, pirtī, tāds kā esi – sārts un 
pliks, pirtī, prom uz upi bariņā – žvikts!”

Taču aplam būtu domāt, ka uz saunu devās 
tikai sutināties un plunčāties (šī informācija 
tiem, kuru septiņdesmitajos gados vēl nebi
ja), nē, pirts bija svinību un rautu vieta – ar 
īpaši šim nolūkam celtām prāvām zālēm, 
kamīniem, lustrām un pažobelēs iebūvē
tām delikātām atpūtas telpām. Braucot uz 
pirti, posās kā uz balli, zālē, no galdiem brī
vajā telpā dancoja, šīberēja, šeikoja un letki 
(somu deja, aizlienēta kopā ar saunu) lēkāja 
uz nebēdu!

Un te nu nonākam pie ļoti svarīgās, intere
santās un daudzveidīgās pagājušā gadsimta 
70. gadu modes. Laikposma sākumā joprojām 
aktuāli bija minisvārki sabiedrības sievišķajā 
daļā un kļošenes ar neilona krekliem – vīriš
ķajā. „Padomju dzīvesveida” kantes turētā
ji nenogurstoši cīnījās pret jaunajiem stilīga
jiem, vēl negantākiem par 50. gadu stabulīš
bikšaiņiem un porgaiņiem, taču tā bija Dona 
Kihota cīņa pret vējdzirnavām, kuru burās spē
cīgi pūta „pūstošo Rietumu” vēji. Un tad noti
ka kaut kas neiedomājams! Nez kādā veidā 
sadabūtus franču un vācu („Burda”!) modes 
žurnālus saskatījušās, latviešu jaunās dāmas 
bez brīdinājuma pārgāja no „mini” uz „midi” 
un pat „maksi”, t.i., līdz pusstilbiem vai pat 
potītēm gariem svārkiem! Padomiskās morā
les balsti apjuka – vai var nosodīt sievieti, kura 

Bezrūpīgie 
septiņdesmitie

N 
ūjošanas festivāla 
vēsture aizsākās 
pirms deviņiem 
gadiem, kad, 
kā jau Ventspilij 

ierasts, ar stingru stāju un 
augstiem mērķiem šis pasā
kums nākotnē kļuva par 
visas Latvijas galveno nūjo
tāju saietu. Protams, ārpus 
kārtas ir Latvijas nūjošanas 
čempionāts, kas notiek vai
rākos posmos dažādās vie
tās Latvijā (izņemot Ventspils 
apkārtni). Tomēr festivāls ir 
viens vienīgais. Tās, atšķirībā 
no Latvijas čempionāta, nav 
sacensības. Galvenais mēr
ķis ir izkustināt maksimāli 
daudz cilvēku. Ventspilnieki, 
ja vēl ne reizi neesat izmē
ģinājuši nūjošanu, ir pēdējais 
laiks šajās brīvdienās saņem
ties un beidzot piedalīties. 
Dalības maksa ir simboliska, 
turklāt nebēdā, ja nav ekipē
juma – to varēs dabūt turpat 
uz vietas!

Festivālā pirms paša sāku
ma paredzēta tradicio
nālā modes skate. Pirms 
doties trasē, jāparāda viss 
savs košums. Tieši šis vārds 
– “košums” ir arī festivā
la temats, jo tērpos jāatai
no vasaras krāšņums. Visus 
dalībniekus vērtēs žūrija. Un 
tad ikviens dosies sev izvēlē
tā trasē – vai tie būs pieci, vai 
desmit kilometri. Pēc finiša 
visus gaidīs spēcinoša zupa, 
brīnišķīga muzikāla izklaide, 
atpūta un gards (sportisks!) 
kliņģeris!

Trīs dienas Ventspilī notiek 
vēl kāds tradicionāls pasā
kums. Tās ir ukraiņu kultūras 
dienas. Svētku dienu ietvaros 
notiks Latvijas ukraiņu tautas 
mākslas festivāls “Sarkanais 
irbenājs – IX”. Brīvdienās fes
tivāls sasniegs savu kulminā
ciju. Sestdien ir vērts doties uz 
Dzirnavu laukumu, kur notiks 
plašs koncerts. Piedalīsies 
ukraiņu kolektīvi no visas 
Latvijas, kā arī no Krievijas un, 
protams, Ukrainas. Darbosies 
Ukraiņu sēta, kur notiks 
nacionālo ēdienu degustāci
ja, radošās darbnīcas, daiļ
rades meistarklases, gleznu 
izstāde un ukraiņu daiļrades 
tirdziņš. Ir vērts abus pasāku
mus apvienot. Kustamies un 
baudām!

nevis bezkaunīgi izrāda savas kājas, bet gan 
koķeti paslēpj tās? Un, lai nelaime būtu pilnī
ga, visam iepriekšminētajam pēkšņi pievieno
jās hipiji – garmataini, neķemmēti, noplīsušos 
džinsos, izstaipītos krekliņos un ērmīgās ves
tītēs tērpti, prievītēm nosējušies jaunieši, kas 
klejoja pa ielām, dziedāja, smēķēja, dažkārt 
arī iedzēra, bet nevienam ļaunu gan nedarīja. 
Rietumu pasaulē hipiju miermīlīgā kustība ar 
saukli „Make love, not war” (piekop mīlestī
bu, nevis karu) bija sākusies jau sešdesmita
jos, bet pie mums uzplauka 70. gadu pirma
jā pusē. Visvairāk hipiju bija Rīgā, netrūka arī 
Liepājā; Ventspilī mazāk, tomēr bija.

Vienlaikus sabiedrībā ienāca un iesakņo
jās vārds „retro”. Pēkšņi pamodās interese 
par vecām lietām (tas ļoti labi aprakstīts M. 
Birzes romānā „Rozā zilonis”). Meitenes mek
lēja vecmāmiņu lādītēs pusgadsimtu senas 
brošas, piespraudes, kulonus, kaklā karamus 
pulkstenīšus. Stilīgākās nesmādēja arī grezni 
izlocītas atslēgas un vecotēvu brelociņus. Lai 
pieskaņotu koptēlam veikalā pirktās kurpes, 
tām piedarināja spožas sprādzes, podziņas un 
ap potītēm sasienamas lentītes. Ļaudis vilka 
no bēniņiem vecas „Ulmaņlaiku” vai vēl senā
kas lustras un svečturus – tieši tad iesākās vēl 
tagad piekoptais sveču kults. Īsti laimesbērni 
bija tie, kam mājās atradās pirmselektrības 
laikmeta petrolejas lampas ar grezni izkaltām 
kājām un cakainiem krāsaina stikla abažū
riem. Šīs lampas piederējās pie mākslinieciskā 
stila tāpat kā retro krēsli, galdi un dīvāni. Kopā 
ar 60. gadu spickājainā minimālisma mēbe
lēm dzīvokļos veidojās tāda eklektika, kādu 
mūsdienās pat iedomāties nevar.

Taču vēlreiz jāatgriežas pie modes. Lai nu 
kā ar vecmāmiņu retrokleitām un hipiju krek
liņiem, ko valkāja tikai jaunieši, taču sabied
rības vairākuma ģērbšanās stilu noteica jau
nais, modernais audums – krimplēns (saukts 
arī par krimplīnu, kremplīnu u. tml., oriģinālā 
angl. „crimplene”)! Protams, tā bija mākslīgā 
šķiedra, sintētika, bet cik skaisti un daudzvei
dīgi bija krimplēna audumi! Reljefi, ar abs
traktiem vai regulāriem rakstiem, plānie un 
gludie – arī puķaini, rūtaini, strīpaini. No šīm 

jaunajām iespējām dāmas bezmaz sajuka prātā. Pagāja 
vien daži gadi, un diez vai visā Latvijā varēja atrast kaut 
vienu sievieti, kurai nepiederētu kaut viens no krimplēna 
šūts apģērba gabals! Drīz vien krimplēnu apguva arī stip
rais dzimums. Krimplēna žaketes, pat uzvalki, piedevām 
vēl neilona krekli – zem šiem sintētikas slāņiem risinājās 
tāda mēroga svīšana, kādu mūsdienās neapturētu nekāda 
„Rexona”. Svīda arī dāmas, kam zem modernajiem kostī
miem un kleitām bija neilona kombinejas un kaprona zeķu
bikses. Krimplēns ievērojams arī ar to, ka tajā (bezmaz pir
mām kārtām) steidzīgi ietērpās kompartijas funkcionāres, 
lielas un mazas priekšnieces, direktores, skolotājas un kom
jaunatnes sekretāres, jo šis Rietumu „pūšanas produkts” 
bija vienkārši neatvairāms... „kā gan jūs, biedrene, domājat 
braukt uz saunu, ja jums nav krimplēna kostīma?”

Tālaika modes apskats, kaut arī virspusīgs, nebūs pil
nīgs bez vēl dažiem, taču ārkārtīgi svarīgiem aksesuāriem. 
Pirmkārt, kaprona lakatiņi. Nē, ne jau tie stīvie un ātri apdrī
pošie padomju ražojumi, kas parādījās 60. gadu beigās, bet 
gan viegli plīvīgie, daudzkrāsainie, spožām josliņām cau
raustie, ko jūrnieki un tāljūru zvejnieki paklusām atkontra
bandēja no ārzemēm; ventspilniekiem populārākā lakatiņu 
iegūšanas vieta bija Kanāriju salu Las Palmas. Šos lakatiņus 
iekāroja visas – no 6 līdz 96 gadu vecumam. Tos dažādos 
veidos sēja ap galvu, ap kaklu, pat pie jostas, ap rokām vai 
somiņu rokturiem. Otrkārt, mohēra. No ārvalstīm atšmugu
lētie mohēras dzijas kamoli maksāja dārgi; mohēras džem
perītis vai jaciņa, kaut vai šalle – stila un turības apliecinā

jums. Treškārt, saliekamie lietussargi – raibi rakstai
ni, ērti, parocīgi, taču maksāja 35–50 rubļus – pusi 
no grāmatveža mēnešalgas. Taču pirka... Ai, kā 
pirka!

70. gadu krimplēnā, neilonā, kapronā un mohērā 
tērptajai, lakatiņiem izpušķotajai publikai patiešām 
bija, kur iet, – sevi parādīt, citus apskatīt. Teātru 
zāles bija pārpildītas, koncertu apmeklējumi fantas
tiski. Jo tieši 70. gados pilnos ziedos atplauka latvie
šu estrāde – jau populārajam Raimondam Paulam 
un viņa solistiem pievienojās jauni komponisti 
un izpildītāji – Ivars Birkāns, Sigismunds Lorencs, 
Imants Kalniņš, Mārtiņš Brauns, Ēriks Ķiģelis, Juris 
Kulakovs, Uldis Stabulnieks un daudzi, daudzi citi. 
Bez Paula vadītā „Modo” sevi pieteica radikā
li jauna stila izpildītājgrupas „Eolika”, „Katedrāle”, 
„Menuets”, „Līvi”, „Sīpoli”... Tieši tolaik dzima lat
viešu fanātiskā „sirdsdziesmu” mīlēšana, ko krāšņi 
atspoguļoja „Mikrofona” aptaujas, bet noslēguma 
koncerti popularitātes ziņā neatpalika no Dziesmu 
svētkiem. Un visu šo skanošo jaukumu varēja iegā
dāties, lai spēlētu pašu mājās – vecās labās vinila 
skaņuplates, jo Rīgas VEFs ražoja lieliskas radiolas 
un skaņuplašu atskaņotājus. Jaunieši centās iegūt 
Rietumu grupu ierakstus – „Deep Purple”, „Sweet”, 
„Pink Floyd”, „Led Zeppelin”. Šīs plates bija ārkārtīgi 
dārgas un grūti dabūjamas, taču tas nenozīmē, ka 
Latvijā to nebija. Vēl pie iemīļotās mūzikas noteikti 
jāpiemin Amerikas latviešu grupas „Čikāgas piecīši” 
un solista Ilmāra Dzeņa ieraksti. Kā tie nokļuva pie 
mums, var tikai iztēloties, taču tos klausījās it visur. 
Atmiņā palikusi aina: 1972. gada vasara, Rīga; stu
dentu kopmītņu korpusi pie „Teikas”. Gandrīz katrā 
stāvā kāds vaļējs logs, bet uz palodzes magneto
fons, kas „plēš vaļā piecīšus”... 



Nr.  30 (73)  2018.  gada 10.  augus ts8  /  Brīvbrīžiem

A U N S
Brīvdienās apmeklē kādu kultūras pasākumu vai satiecies ar 
labiem draugiem mazā kompānijā, jo pārāk liela burzma un bohē

ma nav vēlama. Lietišķajā jomā interesanti izaicinājumi vai karjeras pie
dāvājums. Ar naudu rīkojies apdomīgi, pastāv riski iztērēties vairāk nekā 
šobrīd vari atļauties. Lūkojies pēc jaunām peļņas iespējām.

V Ē R S I S
Darbā neuzņemies pārāk daudz, jo slodze var atsaukties uz lab
sajūtu, turklāt skaties, lai tavs veikums tiek atbilstoši novērtēts. 

Brīvdienas velti atpūtai ģimenes vai draugu lokā. Būs sarunas, kuru laikā 
dzims noderīgas idejas. Ja pieņemami būtiski lēmumi, pārdomā un izrēķi
ni visu vairākkārt.

D V Ī Ņ I
Kaut arī pašreizējais periods lietišķiem un biznesa jautājumiem 
nav visai labvēlīgs, tev var izdoties realizēt sen izlolotas iespē

jas. Brīvdienas pavadi kopā ar mīļoto cilvēku. Ja kaut kas sakrājies uz sirds, 
tad vajag atklāti izrunāties. Brīvajiem ļaudīm jāsargās no neapdomīgiem 
piedzīvojumiem.

V Ē Z I S
Apdomā nākotnes plānus, izstrādā projektus, bet – tikai teorē
tiski. Reālu darbošanos labāk atlikt, jo viss neies no rokas tā, kā 

tu vēlētos. Nedēļas nogalē velti laiku ģimenei un mājas darbiem. Vēlāk 
ielūdz ciemos draugus un sarīko kokteiļu vakaru vai dārza svētkus ar grilē
tiem gardumiem.

L A U V A
Nedēļas nogalē labprāt rosīsies saimniecībā, rūpēsies par saviem 
mīļajiem, pārsteigsi viņus ar vasarīgiem gardumiem. Tā būs pozi

tīva enerģiju apmaiņa, kas dos spēku jaunajai nedēļai. Tā nāks ar nopiet
niem un atbildīgiem pienākumiem, taču tu tiksi galā un parādīsi, uz ko esi 
spējīgs.

J A U N A V A
Ir vērts iemācīties ko jaunu, pieteikties kursos vai uzklausīt pie
redzējušāku cilvēku padomus. Jebkura tev vēl nezināma infor

mācija var lieti noderēt. Svarīgu vietu šajā periodā ieņems sirdslietas. 
Dzīve var uzdāvāt kaislību pilnus piedzīvojumus, kuri silda sirdi un paliek 
atmiņā.

S V A R I
Ja strādāsi no sirds un ar atbildības sajūtu, tad gūsi panāku
mus. Var sekot kāds saistošs piedāvājums, un pavērties iespē

jas pavairot ienākumus. Mājās gādā par saskaņu un nestrīdies par sadzīves 
sīkumiem. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās, taču nevajadzētu bez 
apdomas mesties piedzīvojumos.

S K O R P I O N S
Nedēļas nogalē velti laiku sev, atpūtai un ģimenei. Sarīko ar 
savu otro pusīti pasākumu, kas attiecībām „piemet pipariņu”. 

Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās un romantiski piedzīvojumi. 
Darbā un biznesā nepārpūlies, jo jauniem projektiem un uzrāvienam nav 
tas īstais laiks.

S T R Ē L N I E K S
Mājas un dārza darbi brīvdienās ies no rokas un pat sagādās 
prieku. Kad ražīgi pastrādāts, tad arī kārtīgi jāatpūšas. Skaļas 

izklaides klubā vai sabiedriskos pasākumos nav vēlamas, taču pasēdēša
na dārzā vai neliels pikniks pie dabas būs tieši reizē. Jākrāj spēki jaunajai 
nedēļai – būs ko rosīties.

M E Ž Ā Z I S
Spēku un prieku smelsies, brīvdienās atpūšoties kopā ar drau
giem klubā vai kultūras pasākumā. Negaidīti notikumi iespēja

mi sirdslietās. Neapspried privāto dzīvi ar cilvēkiem no malas, vienalga, vai 
tajā ir sarežģīti vai priecīgi notikumi. Darba nedēļā gatavojies atbildīgiem 
pienākumiem.

Ū D E N S V Ī R S
Brīvdienas pavadi ar ģimeni – sirsnīgas sarunas iedvesmos, 
radīsies noderīgas idejas. Var rasties vēlme sākt ģimenes biz

nesu – piemērots laiks, lai apdomātu jaunas peļņas iespējas nākotnei. 
Darbā iespējas izcelties, nostiprināt autoritāti un varbūt saņemt karjeras 
piedāvājumu.

Z I V I S
Izejot sabiedrībā, var rasties iespējas izveidot jaunus, noderīgus 
lietišķos kontaktus. Ja nepieciešama palīdzība, lūdz to tuviem 

draugiem vai ģimenei. Saņemsi atbalstu un palīdzību. Domīgas noskaņas 
sirdslietu jomā. Ģimenes cilvēkiem vajadzētu no sirds izrunāties ar savu 
otro pusīti un uzklausīt viedokli.
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– Baznīca saka, ka alkohols 
esot mūsu ienaidnieks! Bet 
Bībelē taču rakstīts: iemīli savu 
ienaidnieku kā sevi pašu.

Sieva zvana uz mājām no sana
torijas: – Mums te tik garlaicīgi... 
Visu laiku līst… 
– Mums tāpat, arī lietus un 
ir garlaicīgi, toties – lētāk. 
Varbūt brauc mājās?

Vecs un pavisam jauns skolotājs 
abi reizē dodas uz klasi lasīt kār
tējo lekciju. Jaunais apkrāvies ar 
materiālu kopijām, grāmatām un 
zobos vēl stiepj klases žurnālu. 
Vecais nes tikai brilles un atslēgas. 
Jauniņais jautā: 
 Redzu, ka kolēģim pēc tik dau
dziem skolā pavadītiem gadiem 
viss galvā.. 
 Nē, kolēģi, viss pie vie
nas vietas...

Viens gaišreģis saka otram gaiš
reģim: 
 Vai zini... 
Otrs atbild: 
 Jā, zinu.

Māte atgriežas no darba: 
 Ko tad mani jaukie bērni šodien 
izdarījuši? 
 Es nomazgāju traukus! – pirmais 
iesaucas. 
 Tu nu gan man esi malacis! – 
māte paslavē un iedod šokolādi. 
 Bet es noslaucīju traukus! – sauc 
otrais. 
 Gudrinieks! – māte iedod šokolā
di arī otrajam. 
Trešais: 
 Bet es saslaucīju lauskas un 
iznesu atkritumu spaini...

Žurnālists jautā kinozvaigznei: 
 Cik vīru jums ir bijis? 
 Savu vai vispār?

Ceļu policists autovadītājam bargi: 
– Jūs pat nedzirdat, kā es kliedzu 
un svilpju, lai jūs apstātos!!! 
 Atvainojiet, es nezināju, ka 
tā ir jūsu balss. Domāju, ka 
atkal esmu kādu sabraucis.

Muitnieks revidē pasažiera čemo
dānu. 
 Nu, tā, cienītais, vajadzē
tu tikt skaidrībā, kuras te jūsu 
mantas un kuras manas...

Sieviete lielās kaimiņienei: 
 Mūsu meitas roku lūdza uzreiz 
divi jauni, daudzsološi vīrieši – biz
nesmenis un jauns baņķieris. 
 Ak, cik tas ir romantiski! Un 
kuram tad uzsmaidīja laime? 
Iejaucas sievietes vīrs: 
 Baņķierim – meita appre
cēja biznesmeni.

Ja jūs domājiet, ka sieviete ir 
vājais dzimums, pamēģiniet 
naktī uzvilkt segu tikai sev!

Vecis zvana draugam: Robčik, 
braucam makšķerēt! 
– Nē, nebraukšu. 
– Kāpēc? 
– Sieva atļāva dzert mājās...

Iedod cilvēkam zivi – un viņš būs 
paēdis visu dienu. Iedod viņam 
makšķeri, un viņš augām die
nām sēdēs laivā un dzers alu.

 Dakter, man ir ļoti sliktas ana
līzes.. 
 Cik jūs par analīžu veikšanu 
samaksājāt? 
 Pusotru eiro... 
 Par tādu naudu neko labā
ku nevar dabūt...

Stāv pie dzērienu veikala ārkārtīgi 
drūms vīrs. 
Pienāk otrs: 

 Ko stāvi, naudas nav? 
 Ir nauda. 
 Kas tad, šņabja nav? 
 Ir šņabis. 
 Kas tad par nelaimi? 
 Negribas!

No cirka iznāk divi īri un sarunājas: 
Burvju mākslinieks tiešām darī
ja brīnumu lietas, no cepures vel
kot ārā arvien jaunus un jaunus 
trusīšus. 
Nē! Brīnumus taisīja tie divi 
truši, kuri bija cepurē…

Programmētājs pārrodas no rīta 
mājās. Sieva nikni jautā: 
 Kur tu biji? 
Programmētājs: 
 Nu, sievietes, vīns, mūzika, 
izpriecas... 
Sieva: 
 Nestāsti muļķības! Atkal interne
ta kafejnīcā visu nakti nosēdēji!

Dialogs baseinā: 
 Kā iemācīt meiteni peldēt? 
 O, tā ir tīrā māksla! Sākumā viņu 
vajag apķert ar kreiso roku ap gur
niem, bet pēc tam ar labo roku 
nedaudz pieturēt pie krūtīm, pie
spied sev klāt un... 
 Es runāju par savu sievu. 
 Ā... vienkārši ieved viņu ūdenī un 
saki, lai strādā ar rokām un kājām.

Satiekas divas draudzenes: 
 Sen neesi redzēta. Kā iet? Kā lau
lības ostā? 
 Zini, nav slikti. Kopš tā laika, kad 
esam precējušies, es viņa acīs 
esmu izaugusi. 
 Kā? 
 Nu, sākumā es viņam biju 
pelīte, bet tagad jau žurka.

Mācītājs jautā puikam:  
 Vai tu pirms ēšanas Dievu lūdzi?  
 Nē, mamma gatavo labi.

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Saspringtajās iekšpolitiskajās diskusijās vairāku partiju kandidāti apsprieduši ideju aplikt ar iedzīvotāju ienā
kuma nodokli dzeramnaudas kafejnīcu viesmīļiem, viesnīcu darbiniekiem un istabenēm, citiem “pakalpojumu 
sniedzējiem”. Lielākā problēma šajā sakarībā esot jaunieviestā nodokļa administrēšana – esot grūti noteikt, 
cik, kādu un kā dzeramnaudu konkrētais darbinieks saņēmis. Tiesa gan, priekšlikums pagaidām politiķu vai
rākuma atbalstu nav guvis.

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. Ja atmetam paša priekšlikuma absurdumu pēc būtības un pieņemam, ka tāds nodok
lis vajadzīgs, tad “Ventspilnieks.lv” var ieteikt vairākus risinājumus dzeramnaudu administrēšanai. Piemēram, 
bērnu krājkasītes jau šobrīd ir pieejamas ar baterijām vāciņā, tādējādi ļaujot uzskaitīt iemesto monētu daudzu
mu. Kāds “startup” uzņēmums varētu izgatavot kādu īpašu dzeramnaudu nolasītāju un reģistrācijas aparātu, 
kas tiešā veidā savienotos ar VID datu bāzi. Domājams, ka arī citu inovāciju šajā ziņā netrūktu.



ОВЕН
В выходные посетите какое-нибудь культурное мероприятие 
или встретьтесь с хорошими друзьями в небольшой компании, 

потому что большой шум сейчас для вас нежелателен. В деловой сфере 
ждите интересных вызовов и карьерных предложений. С деньгами будь-
те аккуратны, избегайте риска потратить больше, чем вы думали. Ищите 
новые способы получения дохода.

ТЕЛЕЦ
На работе не беритесь за все дела сразу, потому что нагруз-
ка может сказаться на вашем самочувствии, только смотри-

те, чтобы ваша работа была оценена по достоинству. Выходные посвяти-
те отдыху в кругу родных или друзей. Вас ожидают разговоры, во время 
которых могут рождаться полезные идеи. Если предстоит принять важные 
решения, стоит тщательно все обдумать. 

БЛИЗНЕЦЫ
В этот период в деловых вопросах удача может оказаться не на 
вашей стороне, но, вероятно, вы сможете реализовать давно 

задуманное. Выходные проведите с любимым человеком. Если на душе 
тревожно, стоит открыто поговорить. Свободным представителям знака 
нужно остерегаться спонтанных приключений.

 
РАК
Обдумывайте планы на будущее, разрабатывайте проекты, 
но только теоретически. Реальную работу придется отложить, 

потому что все может пойти не так, как вам хотелось бы. В конце недели 
уделите время семье и домашним делам. Позже позовите в гости друзей 
и устройте коктейльную вечеринку или пикник. 

ЛЕВ
В течение недели вам лучше хлопотать по хозяйству, заботить-
ся о своих любимых – удивите их летними деликатесами. Это 

будет обмен позитивной энергией, которая придаст вам сил на новой тру-
довой неделе. Она принесет с собой серьезные и ответственные обязан-
ности, но вы со всем справитесь и покажете, на что способны.

ДЕВА
Есть возможность научиться чему-то новому, посетите курсы 
или выслушайте советы человека, который уже многое пови-

дал. Новая информация придется вам очень кстати. Важное место в 
этот период занимают дела сердечные. Жизнь может подарить вам при-
ключения, полные страсти, которые согреют сердце и надолго останут-
ся в памяти.

ВЕСЫ
Если вы будете работать от души и ответственно, то вам удаст-
ся многого добиться. Может поступить заманчивое предложе-

ние или открыться новые возможности, которые позволят увеличить дохо-
ды. Дома позаботьтесь о взаимоотношениях и не ругайтесь по мелочам. 
У свободных представителей знака возможны новые знакомства, но не 
стоит искать приключений. 

 
СКОРПИОН
На этой неделе звезды рекомендуют вам отдохнуть, посвятить 
время семье. Устройте со своей второй половинкой отдых, кото-

рый добавит в ваши отношения «перчинку». У свободных представителей 
знака возможны знакомства и романтические приключения. На работе и 
в бизнесе не переусердствуйте, потому что для новых проектов и побед 
не подходящее время.

СТРЕЛЕЦ
Домашние и садовые работы в выходные принесут вам 
радость. Усердно потрудившись, следует хорошенько отдох-

нуть. Нежелательно посещение шумных клубов или мест с большим коли-
чеством людей, посидеть в саду или устроить небольшой пикник будет в 
самый раз. Копите силы для новой недели, вас ожидает много хлопот. 

КОЗЕРОГ
В выходные постарайтесь хорошенько отдохнуть вместе с 
друзьями в клубе или посетить культурное мероприятие. В 

делах сердечных вероятны неожиданные происшествия. Ни с кем не 
обсуждайте личную жизнь. На рабочей неделе готовьтесь к выполнению 
ответственных обязанностей.

ВОДОЛЕЙ
Выходные проведите с семьей – задушевные разговоры 
вдохновят вас на достойные воплощения идеи. Возможно, 

появится желание начать семейный бизнес – сейчас подходящее 
время, чтобы обдумать новые возможности получения дохода в буду-
щем. На работе – возможность выделиться, укрепить авторитет, возмо-
жен карьерный рост. 

РЫБЫ
Выходя в общество, вы можете завязать важные знакомства. 
Если необходима помощь, обратитесь к близким друзьям или 

членам семьи – вы получите поддержку. В этот период вы настроены на 
размышления относительно эмоциональной сферы. Семейным предста-
вителям знака стоит начистоту поговорить со своей половинкой и выска-
зать все, что наболело.
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- Ты такой здоровый, а милостыню просишь. Работать 
не пробовал?!  
- Так это ж я после работы.
 
Идет служба в морской церкви. Пастор разоряется: 
- И вот, вы видите, что челн ваш лишился ветрил и 
руля, волей ветра и волн вас несет на скалы! Что? 
Что вы должны сделать в этой ситуации? Правильно! 
Упасть на колени, и воздев руки к небу, просить помо-
щи у отца нашего всевышнего! И отец наш... 
С последней скамьи доноситься хриплый, прокуренный 
шепот: 
- Якорь! Якорь, мать твою, бросать надо!
 
- Почему вы берёте на работу только женатых? 
- Потому что они привыкли к оскорблениям и 
не торопятся домой в конце рабочего дня.
 
- Алло, это Вы объявили вознаграждение за пропав-
шую собачку?  
- Да! А шо, Вы её нашли?!  
- Ещё, таки, нет… Но хотелось бы получить аванс.
 
Звонок по телефону. Петька берёт трубку: 
- Командующий танковый корпусом Петька слушает! 
Чапаев: 
- Ты что, офигел? Я же тебе только один танк дал! 
- Так мотор- то спёрли, один корпус и остался!

- Все, я решил начать учиться! Принеси мне тетрадку 
в клетку. 
- Куда принести-то? 
- В клетку, говорю же!

Блондинка вскочила верхом, и тут лошадь понесла. 
Бедная блондинка начала выпадать из седла, кри-
чать, волосы ее развевались по ветру, а лошадь и не 
думала останавливаться, и вот уже совсем немно-
го, и она упадет... В общем, так бы она и погиб-
ла, если бы диспетчер не остановил карусель.

На приём к врачу приходит мужчина: 
- Доктор, что со мной? По утрам – головокружение, в 
сон клонит, на солёненькое тянет… 
- Давайте посмотрим. Батенька, да вы беременны. Как 
это вас угораздило? 
- А всё, доктор, началось с мытья посуды...

- Абрам, ты случайно не знаешь, кто собирается прода-
вать машину? 

- Знаю одного, через неделю-другую он будет обяза-
тельно продавать. 
- Ты что, ясновидящий? 
- Нет. Просто я очень хорошо знаю свою 
машину, которую я продал ему вчера.

Новый священник спрашивает прихожанку, как ей нра-
вятся его проповеди. 
- Изумительно. Можно сказать, мы о грехе ниче-
го и не знали, пока вы к нам не приехали!

Парень девушке: 
- Я хочу быть только с тобой! 
- А в чем проблема? 
- Куда девать остальных?

Если бросать букет невесты, сделанный из кактусов, то 
сразу будет видно, кто действительно хочет замуж...

Из школьной работы по истории: «Инквизиция жестоко 
расправилась с Джордано Бруно. Его кастрировали.»
 
Я к анекдотам отношусь, как к мужчи-
нам – люблю, но ни одного не помню!

Мужик на перекрёстке раздаёт конфеты детям. Один из 
родителей спрашивает: 
- Это рекламная компания конфетной фабрики? 
- Нет, это расширение моего сто-
матологического бизнеса...

- Это городской морг? 
- Да. 
- Это Сергей. Будет звонить моя 
мама, скажите, что я у Оли!

Цыганка с двумя маленькими детьми звонит в квар-
тиру нового русского – перед ней мощная металли-
ческая дверь с кучей всяких прибамбасов и засовов. 
Открывает хозяин. Цыганка: 
- Красавец, позолоти ручку! 
Новый русский: 
- Ты чё, в натуре! Её же вместе с дверью снимут!

- Откуда у тебя сигареты в сумке?! 
- Ну мам, просто когда я пья-
ная – курить очень хочется...

Задача-максимум – не уснуть на работе. 
Задача-минимум – не храпеть...

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
В напряженных внутриполитических дискуссиях кандидаты от нескольких партий обсуждали идею обложить подоход-
ным налогом чаевые, которые получают официанты в кафе, работники гостиниц и горничные, а также другие лица, 
«предоставляющие услуги». Самая большая проблема в этой связи – дескать, администрирование вновь введенного 
налога, трудно определить, сколько, какие чаевые и каким образом конкретный работник получил. Правда, предложе-
ние пока не получило поддержки большинства политиков. 

• • •
КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ. 
Если отбросить абсурдность самого предложения как такового и допустить, что этот налог нужен, то «Ventspilnieks.lv» 
может предложить несколько решений в отношении администрирования чаевых. Например, уже сейчас можно приоб-
рести детские копилки с батарейками в крышечке, что позволяет подсчитать количество брошенных в копилку денег. 
Какое-нибудь предприятие «start-up» могло бы изготовить особое устройство для считывания и регистрации чаевых, 
которое напрямую соединялось бы с базой данных СГД. Надо полагать, что и прочих инноваций в данном вопросе 
было бы предостаточно.
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создателя биологической концепции стресса Ганса Селье об 
альтруистическом эгоизме и бескорыстной филантропии, суть 
которых заключается в следующем: всемерной похвалы заслу-
живает и умён тот человек, который стремится быть полезным 
другим, получая от этого удовлетворение. Как сейчас говорят 
– два в одном – радостно от того, что людям рядом с тобой 
тоже хорошо…  

МНОГОЦВЕТНЫЙ ДИЗАЙН ЖИЗНИ 
Если справедливость этой теории нуждается в подтвержде-

нии, то остаётся только посмотреть, что для благоустройства 
своего гостевого дома сделали Ланге.   

«Если бы нужно было дать самооценку, то я причислила 
бы себя к «дизайнеру жизни». В том смысле, что мне очень 
нравится расцвечивать физическое пространство жизни и 
атмосферу взаимоотношений людей в приятные яркие тона. 
Это абсолютно нелёгкий, но безусловно творческий процесс 
приносит мне огромное удовлетворение.  И оно удваивает-
ся, когда я вижу, что от этого радостно и другим людям, в кон-
кретных условиях – нашим гостям», Аманда перечисляет и 
показывает видимые во дворе и в помещениях реальные эле-
менты дизайна, инвентарь и оборудование, которые думаны 
для развлечения и отдыха детей и взрослых, рассказывает о 
нестандартных сценариях свадеб, которые они реализовали 
вдвоём с Раймондом, будучи шаферами.  Она признаёт, что 
идеи о каких-либо нововведениях чаще приходят на ум ей, 
но если их надо воплотить в дереве или металле, за рабо-
ту своими золотыми руками берётся Раймондс.  Хотя – панно 
в банкетном зале из деревянных брусочков от начала и до 
конца сделано Амандой, по поводу чего женщина смеётся – 
ген воображения у неё от матери-поэтессы, а воплотить его в 
жизнь ей помог унаследованный от отца талант изобретателя 
и трудовые навыки, перенятые у него в столярной. 

ТАНДЕМ С ЦЕННЫМИ ДОБАВКАМИ 
«Однако то, когда и у кого из нас возникнет новая идея, 

предусмотреть невозможно, и в целом мы работаем как тан-
дем, который в случае необходимости дополняет и моя мама 
Илга с богатым жизненным опытом, и специально учившаяся 
таким работам в высшем учебном заведении младшая дочь 
Арланда”, Аманда подчёркивает, что “AMRAI” не старается 
баловать и удивлять своих гостей экзотическими услугами или 
предложениями бытовых удобств, главным считая уважитель-
ное и сердечное отношение к ним. 

«Нам непонятна и неприемлема наблюдаемая в других 
местах тенденция – превратить приём гостей только и един-
ственно в источник получения прибыли.  Конечно, ни один 
бизнес не может быть долгосрочным, если работаешь с убыт-
ками. Но суть услуг, на наш взгляд, выражает само название 
– «гостевой дом». В нём должно быть радушие и любовь к 
гостям.  Но любовь за деньги, как известно, нельзя ни купить, 
ни продать, тогда она будет называться другим словом», иро-
низирует Раймондс. А Аманда с улыбкой рассказывает слу-
чай, когда они для нужд семьи во дворе построили баню, и 
она так всем понравилась, что банные радости решено было 
предложить и гостям, потому как – что может быть лучше 
гостя, телом и духом релаксирующегося в тепле сауны?  

МОЛОДОЙ ИНЖЕНЕР И ХОХОТУШКА-ПОРТНИХА
Совместный жизненный путь Аманды и Раймонда начался 

в возрасте семнадцати лет, когда учащийся Каздангского сель-
скохозяйственного техникума на одном молодёжном вече-
ре в «городе ветров» увидел симпатично смеющуюся изящ-
ную брюнетку, которая, как оказалось, приехала в Лиепаю 
из Вентспилса учиться на портниху.  Когда они созрели для 
перемен в личной жизни, у молодых людей были планы – 
вить семейное гнездо в богатом колхозе «Друва» Салдусского 
района, где Раймондс после окончания техникума получил 
должность инженера. Его планы – остаться в родных местах, 
были достаточно серьёзными, по вечерам и по выходным 
дням строил дом, а для Аманды работа нашлась в местном 
кафе. Однако глобальные изменения в общественной и поли-
тической жизни начали раскачивать и в конце концов утопили 
флагман латвийских колхозов – «Друву». 

Бизнес, расцвеченный добротой

Аманда и Раймондс с дочерьми Арландой и Рондией. 

Аманда Ланге получает благодарственную грамоту.

«Профессия портнихи в действительности прекрасная, она 
даёт возможность не только шить, но творчески моделировать 
одежду, мне эта работа нравилась и хорошо получалась. Не 
удовлетворяло то, что рабочие дни у портных в основном про-
ходят в одиночестве, а мне всегда хотелось быть среди людей, 
доставлять им радость. После свадьбы Раймондс остался в 
«Друве», был спрос на строительство, и он хорошо знал все 
основные строительные работы. Когда они закончились, он 
перешёл на лесоразработки, где больше платили, к тому же 
приёмщиков древесины в Европе хватало. Я вернулась побли-
же к родителям в Вентспилс: на свет должна была появиться 
первая дочка. Это было во многих отношения для обоих тяже-
лое, но очень красивое, овеянное романтикой время. Каждый 
свободный день, на нескольких автобусах ехала через Кулдигу 
к мужу в колхоз «Друва», а между этими встречами писали друг 
другу письма, так как мобильные телефоны были в то время 
только в неизвестном и далёком будущем.  

РЕШЕНИЕ В ПОЛЬЗУ ВЕНТСПИЛСА
«У Раймонда дела со строительством дома шли хоро-

шо, оставались только внутренние работы, когда неожидан-
но из жизни ушёл мой отец, известный в советское время 
во всём городе изобретатель и рационализатор, инженер 
Вентспилсского торгового порта Ленартс Берницс. Родители 
жили в доме рода Берницсов в Парвенте, где отец после выхо-
да на пенсию оборудовал столярную мастерскую, хотя всю 
жизнь работал с металлом», Аманда рассказала, что твор-
ческий подход отца выразился также и в деревообработке, 
и он одновременно позаботился о том, кто сможет перенять 
эстафету в столярном деле, когда ему станет тяжело рабо-
тать. «Двоих его сыновей работы по дереву не интересовали, 
поэтому отец связывал надежды с моим мужем Раймондом, 
с которыми тот был знаком. Когда отца не стало, нужно было 
выбирать, что дальше.  Оставить дом и мастерскую на улице 
Скрундас, что означало бросить, и перебраться в Салдус? И 
второй вариант – продать незаконченный дом Раймонда, а 
полученные средства вложить в перестройку построенного 
когда-то моими прародителями сельского дома и в модерни-
зацию столярной мастерской». Аманда вспоминает, что реше-
ние было принято после долгих раздумий, и оно было в пользу 
переезда Раймонда в Вентспилс. 

ПО СОБСТВЕННОЙ ВОЛЕ РОДИНУ НЕ ПОКИДАЮТ 
«Наши родители и более дальние предки, насколько мы 

знаем, всегда тяжело и много работали, чтобы найти и сохра-
нить своё место в Латвии, поэтому даже на ум не приходила 
мысль продать сохранённую ими собственность и возвращен-
ную после получения независимости землю в пригороде и 
уехать, чтобы искать счастья на чужой стороне, как это дела-
ли многие наши сверстники”, Аманда не пыталась изображать 
патриотизм, так как уважение к основным ценностям народа в 
ней воспитали родители и оно является само собой разумею-
щимся: честный и работящей человек родину по собственной 
воле не покидает.  

«Выкупили у брата Аманды принадлежавшую ему часть 
дома, перестроили, я перенял столярную мастерскую тестя 
и клиентуру, и в ином плане жизнь, казалось, начала нала-
живаться.  Но возник вопрос – а нужен ли нашей семье такой 
большой дом?  И что делать с заказчиками столярных работ, 
когда видишь – им мебель и обстановка очень нужны, но эти 
люди не могут заплатить за работу надлежащим образом. 
Иногда верх брало чувство жалости и сочувствия, позволял 

себе работать ниже себестоимости, но как долго это могло 
продолжаться?», Раймондс рассказал, что именно тогда жизнь 
предложила решение, в котором и кроются зачатки тепереш-
ней предпринимательской деятельности, – приспособить лиш-
ние помещения для кратковременного или длительного приё-
ма гостей. Начали с размещения приехавшей из Италии семьи 
футбольного тренера, а дальше – по обстоятельствам. 

НАСЛАЖДАЕМСЯ САМИ, ЗАРЯЖАЕМ ДРУГИХ 
«Сейчас одновременно можем предоставить ночлег при-

мерно около 40 гостям, для такого же количества людей есть 
помещения для торжественных мероприятий или поминаль-
ных церемоний, к тому же, в обслуживании гостей до сих пор 
обходимся силами своей семьи и близких», Аманда не жалу-
ется о нескончаемых работах, так как организация мероприя-
тий очень подходит её характеру, не зря она получила в этой 
сфере даже высшее образование.  Предпринимательница не 
отрицает, что иногда это, конечно, бывает тяжело, потому что 
бесконечные обязанности порой приходится исполнять кругло-
суточно – она взяла на себя не только обслуживание гостей, но 
и привлечение клиентов, и работу по рекламе предлагаемых 
услуг, так как доходы пока не позволяют нанять специалистов.  

«Немного отдохнуть обычно удаётся зимой, когда поток 
гостей становится меньше, так как Вентспилс в это время 
пока еще не может предложить туристам возможности массо-
вого отдыха и развлечений.  Тогда обычно всей семьёй едем 
погреться на солнышке на побережье Средиземного моря, 
или, наоборот, насладиться настоящей белой суровой зимой 
в Норвегии, которая не сравнима с нашей серой зимой с при-
вычными снегом с дождём», говорит Аманда и добавляет, что 
семье Ланге самим удаётся в течение всего года сохранять 
бодрость, свежесть и солнечный свет в душе и подзаряжать 
ими своих гостей. 
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Необходимо 
двигаться! 
Лето продолжается, и оно нас 
бесконечно балует. Хотя прихо-
дилось слышать, что кому-то 
всё это уже порядком надоело, 
но не тем, кто любит активный 
ритм жизни. Один из кульмина-
ционных моментов лета именно 
среди предпочитающих актив-
ный отдых – это конец неде-
ли, когда в Вентспилсе уже в 
девятый раз летом пройдёт 
Латвийский фестиваль сканди-
навской ходьбы. Это не сорев-
нования, а именно фестиваль, в 
котором может принять участие 
любой – молодой и постарше, 
спортивный или любитель пова-
ляться на диване. Спортивные 
результаты в данном случае не в 
приоритете. Главное – это олим-
пийский принцип – участвовать. 
Поэтому приходи, присоеди-
няйся и сможешь размяться со 
всеми вместе!

Баня, а точнее, финская баня, или сауна, 
в 70-е годы была необычайно популярна. 
Любое уважающее себя предприятие возво-
дило сауну где-нибудь подальше от города 
или на территории дружественного или «под-
шефного» колхоза, желательно возле реки, 
озера или хотя бы пруда. Латыши вдруг стали 
любить горячий пар и купание в проруби. 
Большую роль в росте популярности сауны 
сыграл шлягер Раймонда Паулса в испол-
нении Оярса Гринбергса «Финская баня»… 
Боссы компартии, председатели колхозов, 
активистки профсоюзов и комсомольские 
лидеры с большим энтузиазмом лечили все 
болезни в финской бане, как поется в знаме-
нитой песне Маэстро. 

Однако опрометчиво было бы думать, что в 
сауну отправлялись только, чтобы попарить-
ся и поплескаться в проруби (это информация 
для тех, кого в семидесятые еще не было). 
Нет, баня была местом празднеств и раутов 
– в специально для этого построенных залах, 
с каминами, люстрами и деликатными поме-
щениями для отдыха. Отправляясь в баню, 
собирались, как на бал – в зале, на свободной 
от столов территории, танцевали шейк и лет-
ку-енку (финский танец, позаимствованный 
вместе с сауной), прыгали от души! 

И тут мы подходим к очень важной, инте-
ресной и разнообразной моде 70-х гг. минув-
шего столетия. В начале этого периода все 
еще актуальной среди дамского населе-
ния была мини-юбка, а клеши и нейлоно-
вая рубашка – среди мужского. Неутомимые 
адепты «советского образа жизни» боролись 
с молодыми и стильными, но еще более 
вызывающими, чем те, кто в 50-е гг. носили 
брюки-«дудочки», но это была битва Дон-
Кихота с ветряными мельницами, которые 
приводил в действие сильный ветер с «загни-
вающего Запада». А потом произошло что-то 
невообразимое! Насмотревшись неизвестно 
каким образом раздобытых французских и 
немецких модных журналов («Burda»!), моло-
дые латышские дамы без предупреждения 
перешли с мини на миди и даже макси, т.е. 
юбки стали носить длиной до щиколотки или 
даже лодыжки! Столпы советской морали 
растерялись – разве можно осуждать жен-
щину, которая не бессовестно демонстриру-
ет свои ноги, а кокетливо прикрывает их? И 
чтобы уж совсем жизнь медом не казалась, 
ко всему вышеперечисленному неожиданно 
добавились хиппи – с длинными волосами, 
непричесанные, в рваных джинсах и затейли-
вых жилетках, c головой, обвязанной тесем-

Беззаботные семидесятые

И стория фестиваля скан-
динавской ходьбы нача-
лась девять лет назад, 
когда, как это принято 
в Вентспилсе, с твёр-

дой позицией и высокими целями 
это мероприятие стало главным 
слётом всех любителей скандина-
вской борьбы в Латвии. Конечно, 
кроме этого есть чемпионат Латвии 
по скандинавской ходьбе, который 
проходит в несколько этапов в раз-
личных местах в Латвии (за исклю-
чением окрестностей Вентспилса). 
Однако такой фестиваль один 
единственный. Это, в отличие от 
чемпионата Латвии, не соревно-
вания. Главная цель – расшеве-
лить и позволить размяться по воз-
можности большему числу людей. 
Вентспилчане, если вы ещё ни разу 
не пробовали заняться скандина-
вской ходьбой, последний срок в 
эти выходные собраться с духом 
и, наконец, принять участие. Взнос 
участника символический, к тому же 
не переживай, если нет экипировки 
– её можно будет получить там же, 
на месте!  

В рамках фестиваля, перед 
самым его началом пройдёт тра-
диционный показ мод. Прежде чем 
отправиться на трассу, нужно будет 
показать всю свою яркость и ори-
гинальность. Именно это слово – 
«яркость» является темой фестива-
ля, так как в костюме нужно отраз-
ить именно великолепие лета. 
Всех участников будет оценивать 
жюри. Затем каждый отправиться 
по выбранной им трассе – это могут 
быть пять километров, а может 
быть и десять км. После финиша 
всех будет ждать восстанавлива-
ющий силы суп, чудесная музыка, 
отдых и вкуснейший (спортивный!) 
крендель! 

В течение трёх дней в Вентспилсе 
пройдёт ещё одно традицион-
ное мероприятие. Это Дни укра-
инской культуры. В рамках празд-
ничных дней пройдёт Латвийский 
фестиваль украинского народного 
искусства «Калина красная – IX”. В 
выходные дни фестиваль достиг-
нет своей кульминации. В субботу 
стоит отправиться на Мельничную 
площадь, где пройдёт большой 
концерт. В нём примут участие 
украинские коллективы со всей 
Латвии, а также из России и, конеч-
но, из Украины. Будет работать 
Украинский двор, где пройдут: дегу-
стация национальных блюд, твор-
ческие мастерские, мастер-клас-
сы художественного творчества, 
выставка картин и базар изде-
лий украинского художественно-
го творчества. Стоит объединить 
оба эти мероприятия. Двигаемся и  
наслаждаемся! 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

кой, молодые люди бродили по улицам, пели, 
курили, иногда и выпивали, но никому ничего 
плохого не делали. На Западе миролюбивое 
движение хиппи с лозунгом «Make love, not 
war» («Занимайтесь любовью, а не войной!») 
началось уже в шестидесятые, а у нас его 
расцвет приходится на первую половину 70-х 
гг. Больше всего хиппи было в Риге, сравни-
тельно много – в Лиепае; в Вентспилсе мень-
ше, но были. 

В то же время в обиход прочно вошло 
слово «ретро». Неожиданно проснулся инте-
рес к старинным вещам (что очень точно опи-
сано в романе М. Бирзе «Розовый слон»). 
Девушки искали в бабушкиных сундуках 
броши пятидесятилетней давности, заколки, 
кулоны, часы на цепочке. У самых стильных 
были роскошные изогнутые ключи и дедуш-
кины брелоки. Для того чтобы образ был 
завершенным, к купленным в магазине туф-
лям приделывали блестящие пряжки, пугови-
цы и ленточки, которые завязывались вокруг 
лодыжек. Народ доставал с чердаков старые 
люстры и подсвечники времен Ульманиса 
– именно тогда и возник сохранившийся до 
наших дней культ свечей. Настоящими счаст-
ливчиками были те, у кого дома нашлись 
керосиновые лампы «доэлектрического пери-
ода» с роскошными коваными ножками и кру-
жевными абажурами из цветного стекла. Эти 
лампы подходили по стилю к креслам, столам 
и диванам в стиле ретро. Вместе с минима-
листичной мебелью 60-х гг. на острых ножках 
в квартирах создавался настолько эклектич-
ный стиль, что сейчас это представить себя 
невозможно. 

Однако вернемся к моде. В то время, как 
молодежь носила платья в стиле ретро и 
рубашки в стиле хиппи, большая часть обще-
ства увлеклась современной на тот момент 
тканью – кримпленом (от англ. «crimplene»). 
Конечно, это было искусственное волокно, 
синтетика, но насколько красивыми и раз-
нообразными были кримпленовые ткани! 
Рельефы, с абстрактным или правильным 
узором, тонкие и гладкие – в цветочек, клеточ-
ку, полосочку. Эти новые возможности просто 
сводили дам с ума! Прошло всего несколько 
лет, и вряд ли во всей Латвии можно было 
найти хоть одну женщину, у которой не было 
бы хоть одного предмета одежды, сшитого 
из кримплена. Вскоре кримплен освоили и 
представители сильного пола. Кримпленовые 
жакеты, даже костюмы, да еще нейлоновые 
рубашки – под этими слоями синтетики люди 
так потели, что сегодня не помогла бы ника-
кая «Rexona». Это касалось и дам, у которых 
под модными костюмами и платьями были 

нейлоновые комбинации и капроновые колготки. 
Кримплен известен еще и тем, что в него (практи-
чески в первую очередь) срочно оделись функцио-
нерши компартии, большие и маленькие начальни-
цы, директора, учителя и комсомольские секретари, 
потому что этот продукт «загнивающего Запада» был 
просто неотразим. «А как же вы, товарищ, собира-
етесь ехать в сауну, если у вас нет кримпленового 
костюма?» 

Обзор моды того времени, пусть и поверхностный, 
не будет полным без нескольких чрезвычайно важ-
ных аксессуаров. Во-первых, капроновые платочки. 
Нет, не те каляные, осыпающиеся советского про-
изводства, что появились в конце 60-х гг., а легкие, 
разноцветные, с блестящими полосочками, которые 
моряки и рыбаки на судах дальнего плавания при-
возили в качестве контрабанды из-за границы; у 
вентспилчан самым популярным местом, где можно 
было заполучить платочки, было Лас-Пальмас на 
Канарских островах. Эти платочки желали иметь все 
женщины – от 6 до 96 лет. Их различными способами 
повязывали вокруг головы, шеи, даже вокруг талии, 
руки и ручек сумочки. Во-вторых, мохер. Раздобытые 
за границей клубочки мохера стоили дорого; мохе-
ровый джемперок или кофточка – свидетельство 
стиля и зажиточности. В-третьих, складные зонтики 
– пестрые, с узорами, удобные, но стоили они 35–50 
рублей – половину зарплаты бухгалтера. Но ведь 
покупали… Ой как покупали! 

Одетой в кримплен, нейлон, капрон и мохер, укра-
шенной платочками публике 70-х было куда 
сходить – себя показать, на людей посмотреть. 
Театральные залы были переполнены, посе-
щаемость концертов фантастическая. Ведь 
именно в 70-х гг. необычайно расцвела латыш-
ская эстрада – к уже популярным Раймонду 
Паулсу и его солистам присоединились новые 
композиторы и исполнители – Иварс Бирканс, 
Сигизмундс Лоренцс, Имантс Калниньш, 
Мартиньш Браунс, Эрикс Кигелис, Юрис 
Кулаковс, Улдис Стабулниекс и многие другие. 
Помимо «Модо» под руководством Паулса о 
себе заявили группы радикально нового стиля 
– «Эолика», «Катедрале», «Менуэтс», «Ливы», 
«Сиполи»… Именно тогда зародилась фанта-
стическая любовь латышей к «сердечным пес-
ням», что ярко отражали опросы «Микрофона», 
а заключительные концерты по популярности 
не уступали Празднику песни. И всю эту пре-
красную музыку можно было приобрести, чтобы 
проигрывать у себя дома – старые добрые 
виниловые пластинки, так как рижский ВЭФ 
производил прекрасные радиолы и проигрыва-
тели. Молодежь старалась заполучить записи 
западных групп – «Deep Purple», «Sweet», «Pink 
Floyd», «Led Zeppelin». Эти пластинки стоили 
очень дорого, их было трудно достать, однако 
это не означает, что в Латвии их не было. Еще 
среди любимых музыкантов обязательно следу-
ет упомянуть записи группы американских латы-
шей «Чикагская пятерка» и солиста Илмара 
Дзениса. Как они попали к нам, можно лишь 
догадываться, но слушали их везде. В памяти 
сохранилась картина: лето 1972 года, Рига, кор-
пусы студенческих общежитий возле «Тейки». 
Почти на каждом этаже – открытое окно, а на 
подоконнике – магнитофон, из которого доносят-
ся песни «Чикагской пятерки»… 
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Министерства запросили 
дополнительно 1,1 млрд евро 
Несмотря на то что прогнозируется нега-
тивное фискальное пространство, на 
приоритетные мероприятия министер-
ства запрашивают из бюджета 2019 года 
дополнительно 1,1 млрд евро. Больше 
всего – 431,39 млн евро – требует 
Министерство здравоохранения. Затем 
следует Министерство сообщения (136,2 
млн евро), а Министерству образования 
и культуры дополнительно необходимо 
106,3 млн евро. 

Латвия приобретет четыре 
вертолета «Black Hawk» 
Госдепартамент США дал Латвии «зеле-
ный свет» на приобретение у США четы-
рех вертолетов «Black Hawk» и необхо-
димого для них оборудования на сумму 
173 млн евро. Всего Министерство оборо-
ны и Государственная пограничная охра-
на планируют купить шесть вертолетов. 
Планируется, что договор с поставщика-
ми заключат уже в этом году, а первая 
поставка ожидается в 2021 году. 

Большинство 
предпринимателей 
обеспокоены дефицитом 
рабочей силы 
67% предпринимателей в Латвии обес-
покоены вопросом доступности рабо-
чей силы, свидетельствует опрос, прове-
денный Торгово-промышленной палатой 
Латвии (ТППЛ). 23% опрошенных счита-
ют, что в скором времени им придется 
столкнуться с этой проблемой. Это очень 
серьезный сигнал для политиков о том, 
что нужно начинать действовать, думать 
об интеграции на рынке труда различных 
групп общества, а также о других возмож-
ностях, чтобы не препятствовать разви-
тию бизнеса, отметила ТППЛ. 

Крестьянина-шпиона  
из Алуксне приговорили  
к лишению свободы условно 
За шпионаж в пользу России крестьяни-
на из Алуксненского края суд приговорил 
к трем годам лишения свободы условно, 
ему назначен также пробационный над-
зор на срок 3,5 года. Длительное время 
по заданию российских спецслужб муж-
чина собирал и передавал им информа-
цию об инфраструктуре Национальных 
вооруженных сил. Он также нелегально 
хранил оружие и боеприпасы. 

Ограничат деятельность  
фирм, выдающих  
«быстрые кредиты» 
Банк Латвии внесет предложение ограни-
чить процентные платежи по небанков-
ским кредитам до 0,12% в день. Сегодня 
кредиты, выданные небанковским секто-
ром, создают риски для народного хозяй-
ства в целом, например, за счет них 
уменьшаются накопления жителей, могут 
создавать риски неплатежеспособности, 
а также способствуют выплате зарплаты 
в конверте. В Латвии процентные пла-
тежи по небанковским кредитам очень 
высоки – от 0,55% до 0,25% в день. В 
Эстонии их «потолок» составляет 0,12%, 
в Литве несколько выше. 

Герхардс единственный 
из министров не будет 
баллотироваться в Сейм
Из действующих министров на выборах 
в 13-й Сейм свою кандидатуру не станет 
выдвигать только министр охраны окру-
жающей среды и регионального разви-
тия Каспарс Герхардс. Остальные члены 
правительства в большинстве являются 
локомотивами своих политических сил в 
соответствующих избирательных округах. 

В новый Сейм свои 
кандидатуры не выдвинули  
9 депутатов 
9 депутатов действующего созыва при-
няли решение не выдвигать свои канди-
датуры на выборах в 13-й Сейм: Гайдис 
Берзиньш, Андрис Буйкис и Эйнарс 
Цилинскис (Национальное объединение), 
Лолита Чигане («Единство»), Аскольдс 
Клявиньш и Андрис Силиньш (СЗК), 
не относящийся к фракциям Илмарс 
Латковскис, бывший лидер «Единства» 
Дзинтарс Закис и бывшая премьер 
Лаймдота Страуюма. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Несмотря на то что многократно публично прозвучал призыв к вентспилчанам, а также 
всем заинтересованным придумать оригинальное, звучное и семантически многопла-
новое название для будущего вентспилсского центра науки и инноваций, подходящее 
наименование найти пока не удалось. Дума призывает каждого проявить активность 
и подать свои предложения. Очевидно, придумать название не удается и официаль-
но ограниченному в своей деятельности, но фактически ее реальному руководителю. 
Вероятно, на этот раз подход более серьезный, в отличие от тех ситуаций, когда объек-
ты зачастую получают ребячливые названия. 

«Почему вы пишете только об уголь-
ной пыли? Разве не возникает пыль в 
результате перевалки чугуна на 12-м при-
чале? И разве из-за «Bio-Venta» иногда 
не стоит такой запах, что дышать нечем? 
Когда будет собрание по поводу того, как 
избавиться от неприятных запахов «Bio-
Venta»? Такой вопрос «Ventspilnieks.lv» 
получил от своего читателя Ояра вместе 
с фото 12-го причала. 

Возможно ли, что…

в Вентспилсе поднимается пыль, возникают 
неприятные или приятные запахи по приказу

М ы не можем ничего отве-
тить по поводу встречи 
жителей с представителя-
ми «Bio-Venta», это в ком-
петенции самого предприя-

тия и Вентспилсского регионального управ-
ления Государственной службы окружаю-
щей среды. Однако мы можем высказать 
предположения относительно того, поче-
му в результате деятельности «Bio-Venta» 
разносится не трупный запах, а пахнет 
фиалками. 

Mы ни в коем случае не хотим утвер-
ждать, что это уважаемое предприятие все 
еще тайно находится под контролем семьи 
Лембергсов, и поэтому жалобы жителей 
на неприятные запахи самоуправление и 
слышать не желает. Как-никак еще в 2011 
году, когда общественность возмущалась 
по поводу того, что предприятие семьи 
Лембергсов «Bio-Venta» получило дого-
вор почти на 2 млн долларов США, побе-
див в конкурсе находящегося в поле зре-
ния министра сообщения Улдиса Аугулиса 
(СЗК) государственного ООО «Сервис под-
вижного состава LDz» на приобретение 
биологического дизельного топлива, сын 
Айвара Лембергса Анрийс Лембергс кате-
горически отрицал, что является владель-
цем «Bio-Venta». Мы также верим, что в 
уже упомянутом 2011 году предприятие 
«Bio-Venta» получило 11,5 млн латов – 

почти половину от всех предусмотренных для 
латвийских производителей биодизеля госу-
дарственных субсидий – потому, что является 
серьезным предприятием, а не из-за «волоса-
той руки» за кулисами раздела денег. Если уж 
Лембергсы говорят, что им нет никакого дела 
до этого предприятия, то мы им тоже верим. 
Если руководство самоуправления делает 
вид, что с «Bio-Venta» и запахами все в поряд-
ке, то ведь и мы можем сделать вид, что воз-
дух вокруг предприятия не имеет неприятного 
запаха, а просто благоухает…  

Другое дело – угольная пыль. Ее «подня-
ли» политические оппоненты партии, правя-
щей в Вентспилсе. Во всяком случае, такие 
выводы напрашиваются после еженедель-
ной пресс-конференции Айвара Лембергса. А 
именно, пыль поднимают специально, чтобы 
вызвать неудовольствие среди вентспил-
чан, «и не по поводу работы терминала или 
Государственной службы окружающей среды, 
а по поводу работы Вентспилсской думы». 

Справедливости ради нужно сказать, что 
упомянутый господин не раз отличался весь-
ма странной точкой зрения. Например, поде-
лился с российской прессой размышлени-
ями о том, что в Латвии у власти фашисты, 

что корень всех зол в Латвии – американ-
цы и Европейский Союз, который оказыва-
ет давление на Латвию, чтобы она высту-
пала против России. Ему принадлежит и 
высказывание, что Латвия – неудавшееся 
государство, в котором через 80 лет латы-
ши будут жить в заповедниках, и глубокая 
мысль, что Крыму, в отличие от Латвии, 
которая никому не нужна, повезло, потому 
что его забрала Россия… Самое известное 
из высказываний Лембергса – размещение 
солдат НАТО не укрепляет безопасность 
Латвии, а должно быть приравнено к окку-
пации в 1940 году – даже вызвало полити-
ческую бурю, и Раймондс Вейонис, который 
тогда был министром обороны, заявил, что 
эти высказывания противоречат интересам 
государства и создают угрозу безопасно-
сти страны.  

Однако если говорить о запахах и пыли, 
невольно напрашивается вопрос: возмож-
но ли, что вопросы окружающей среды 
рассматриваются в городе в зависимости 
от своеобразной «политической принад-
лежности», а риторика служит своего рода 
«дымовой завесой» для отвлечения внима-
ния от тех же «трупных запахов»? 

Предложенные названия научного центра 
отвергнуты, ждут новых предложений

В конце минувшей недели самоу-
правление объявило новый кон-
курс на возможное название. 
Правда, непонятно, какой в этом 
был смысл, так как срок пода-

чи идеи совпадал с днем, когда вышел этот 
номер газеты. То есть одна неделя. Люди 
наслаждаются отпуском, младшее поколе-
ние – каникулами. Для того чтобы добить-
ся эффективного результата, нужно было во 
время праздника города устроить акцию! 

Несмотря на то что заявку можно подать 
до 10 августа, если у вас родилась бле-
стящая идея, вряд ли самоуправление ее 
проигнорирует. Отправляйте свои варианты 

на marktings@ventspils.lv. Самоуправление 
также провело впечатляющее исследование, 
во время которого проанализировало сотни 
центров науки и инноваций в мире. Как ска-
зано в опубликованном докладе учреждения 
самоуправления «Коммунальное управле-
ние» на портале самоуправления, обобщена 
информация о названиях подобных центров 
в других местах – странах Балтии, Европы 
и мира. Как отмечает «Коммунальное управ-
ление», в мире более 3000 детских центров 
науки и инноваций, деятельность которых 
направлена на то, чтобы приблизить науку к 
процессу исследования мира у детей и моло-
дежи и познакомить с достижениями совре-

менных технологий, для чего используются 
различные интерактивные приемы и спосо-
бы обучения. 

Представители самоуправления обобщи-
ли информацию о названиях существующих 
центров и сделали вывод, что в мире науч-
ным центрам присваивают наименования по 
известному сходству и узнаваемости. Все 
названия можно подразделить на четыре 
больших блока. Первое направление – когда 
в названии отражена практическая деятель-
ность, эксперимент, физическое, химическое 
явление и т. д., их сущность, которая вызы-
вает определенные ассоциации. Второй блок 
– в название включены имена известных уче-
ных, а в Латвии многими из них можно гор-
диться. Популярны и названия в форме при-
зыва. Четвертый блок – названия населен-
ных и узнаваемых мест, которые трансфор-
мированы в конкретном центре. «После кон-
сультаций с экспертами и представителями 
научных центров все признали, что название 
центра должно легко произноситься и вклю-
чать слова, которые наводили бы на мысль о 
сути деятельности центра – как научной, так 
и практической. В название центра не следу-
ет включать топонимы и диалектные слова, 
которые понятны только в конкретной стране 
или регионе, а также слова, которые вызыва-
ют неприятные ассоциации в других языках», 
– пояснила представитель «Коммунального 
управления» Лига Зуте. 
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Вентспилчанин внес свой 
вклад в завоевание серебра 
Латвийская баскетбольная сборная 
U-18 завоевала на чемпионате Европы 
серебряные медали, и значительный 
вклад в этот результат внес и вентспил-
чанин, воспитанник спортивной школы 
«Spars» Кристапс Килпс. Он был един-
ственным воспитанником вентспилс-
ской школы баскетбола, который попал 
в сборную и помог команде в этой воз-
растной группе достичь самого высоко-
го в истории результата. 

Гол Талбергса позволил 
попасть в полуфинал Кубка 
Латвии 
Талантливый 17-летний вентспил-
чанин Райенс Талбергс забил гол в 
дополнительное время, обеспечив ФK 
«Вентспилс» победу со счетом 1:0 над 
ФK «Лиепая/Мого» в четвертьфина-
ле Кубка Латвии, что позволило вент-
спилчанам оказаться в полуфинале. 
Команды встречались в четвертьфина-
ле кубка уже четвертый раз подряд. В 
прошлом году победу одержала Лиепая, 
которая позднее получила и кубок. 

«Bloks» побеждает  
в чемпионате Латвии 
В Юрмале прошел заключительный 
этап чемпионата Латвии по пляжно-
му волейболу «ERGO Open 2018», в 
котором победителями в общем зачете 
стали поддерживаемые Вентспилсом 
спортсмены Александрс Соловейс и 
Рихардс Финстерс. В финальной игре 
они обыграли игроков вентспилсско-
го клуба пляжного волейбола «Bloks» 
Тома Шмединьша и Харалдса Регжу. 
В свою очередь, у женщин в финале 
вентспилчанки Марта Озолиня и Агнесе 
Цайца потерпели поражение и заняли 
второе место. В командном зачете чем-
пионом стал «Bloks».

Кубок Беспалова отправился  
в Эстонию 
Обладателями Кубка памяти перво-
го президента ФК «Вентспилс» Юрия 
Беспалова в возрастной группе U-15 
стали юные футболисты из «TJK 
Legion» (Эстония), которые в фина-
ле превзошли спортсменов латвийской 
футбольной школы «Metta». Команда 
футбольной академии «Вентспилс» 
заняла шестое место. 

Строят зимнюю тренировочную 
базу BMX 
Рядом с Вентспилсской средней шко-
лой N 2 продолжается строительство 
зимней тренировочной базы BMX, кото-
рое планируется завершить в конце 
этого года. База создается в первую 
очередь для нужд представителей BMX 
спортивной школы «Spars». В ней раз-
местится 40-метровая трасса с четырь-
мя дорожками. Затраты на строитель-
ство составят 906,4 тыс. евро. 

Леясмейерс отправляется  
в Литву
Давис Леясмейерс продолжит карьеру 
в литовском клубе «Vytautas». 27-лет-
ний вентспилчанин, который находит-
ся в поле зрения тренеров сборной 
Латвии, в прошлом сезоне играл в поль-
ском клубе «KKK MOSiR», а перед этим 
вентспилсский клуб сдал его в аренду 
шведской команде «Kings». «Vytautas» 
в этом году чемпионат Литвы завершил 
на последнем месте. 

Жигаев прощается 
О завершении карьеры футболиста во 
вторник неожиданно заявил опытный 
полузащитник Юрий Жигаев. Он очень 
известный и любимый футболист, кото-
рый в течение многих сезонов был 
одним из игроков основного состава и 
лидеров ФК «Вентспилс». В вентспилс-
ском клубе он оказался в 2008 году и 
играл в команде до 2010 года, затем с 
2012-го по 2018 год.

КОРОТКО О СПОРТЕ

«Бюро по предотвращению и борьбе с 
коррупцией начало проверку в связи с 
вновь актуализированными в социаль-
ных сетях изображениями, на которых 
запечатлен исполнительный директор 
Вентспилсской городской думы Алдис 
Абеле (СЗК). Политик позирует с ружьем в 
руках на фоне трупов убитых экзотических 
животных» – такую информацию в начале 
августа опубликовал портал Pietiek.com.

Абеле и мертвый слон

A бстрагируясь от развлечений 
политика с убийством живот-
ных и, мягко говоря, неэтично-
го поступка, когда он опублико-
вал снимки в своем профиле на 

«Фейсбуке» в 2016 году, хочется задать госпо-
дину Абеле тот же вопрос, который, несо-
мненно, интересует и БПБК: откуда деньги, 
господин Абеле? 

Kак пишет Pietiek, БПБК заинтересовалось 
тем, что Алдис Абеле не указал в своей 
декларации выплаты за поездки на подобно-
го рода дорогостоящие сафари. К примеру, 
за легальное убийство слона в африканских 
странах нужно заплатить 40-60 тысяч евро. 
Однако в публично доступной декларации 
Абеле за последние годы подобных трат не 
указано. 

Тем временем Бюро по предотвращению 
и борьбе с коррупцией в ходе официальной 
проверки установило, что стоимость убий-
ства слона можно найти в декларации Алдиса 
Абеле за 2010 год, она «прячется» в раз-
деле «затраты на путешествия». Kак ока-
залось, возможность путешествовать и, в 

том числе, убить слона, обошлась господину 
Абеле сравнительно «дешево» – всего в 21 
338,52 eвро.

Однако у этого вопроса не только финан-
совая, но и этическая сторона – всего за год 
до появления этого фото в профиле господи-
на Абеле на «Фейсбуке» Национальная ака-
демия наук США предупреждала, что с 2010 
года ежегодно в Африке убивают почти 35 
тысяч слонов. Если этих животных продол-
жат уничтожать в таких объемах, то через сто 

лет африканские слоны исчезнут. На меж-
дународном саммите по охране природы в 
Ботсване ученые еще в 2015 году предупре-
ждали: в результате деятельности браконье-
ров численность диких слонов драматически 
сокращается, и если тенденция продолжится, 
то эти животные вымрут в ближайшие деся-
тилетия. То, что туристы из богатой Европы 
готовы платить большие деньги за сомни-
тельное удовольствие убить слона, ситуацию 
не меняет. 

Вопрос финансирования партий полностью из госбюджета – как горячая картошка, кото-
рую политиканы годами перебрасывают в руках. Латвийские партии в плане государ-
ственного финансирования сейчас находятся в роли пасынков не только в Балтии, но 
и во всей Европе. Если эстонские партии в 2015 году поделили между собой 5 400 000 
евро, литовские политические силы – 5 800 000 евро, то латвийским партиям полагалось 
из госбюджета всего 612 398 евро. Такая ситуация создает благоприятную почву для раз-
личных схем, и в свое время подкуп политиков происходил даже без особых попыток 
скрыть это. Но поскольку не хватает неопровержимых доказательств, то все причастные 
пока избежали последствий.

Политическая коррупция, чемоданы  
с деньгами и вопрос финансирования партий

«Если говорить открыто о возможностях 
партий находить себе финансирование, 
например, от крупных компаний, то вывод 
неутешительный: в Латвии партиям невоз-
можно по-честному найти крупные деньги», 
— сказала в интервью BNN о неспособности 
государства обеспечить достойное финанси-
рование партиям исследователь аналитиче-
ского центра Providus Ивета Кажока.

ПАРТИИ СТАЛИ БЕДНЕЕ?
В 2016 году суммарные доходы всех лат-

вийских партий, согласно их годовым отчетам 
на сайте БПБК (Бюро по предотвращению и 
борьбе с коррупцией – БПБК), составили 1 
837 507 евро, и лишь третья часть этой суммы 
– государственное финансирование. В год 
выборов в 13-й Сейм можно выделить трех 
лидеров по приему пожертвований: Союз 
«зеленых» и крестьян, который с 1 января 
до Лиго получил 306 842 евро, а Латвийский 
союз крестьян и Латвийская «зеленая» пар-
тия – еще 13 005 и 10 670 евро; «Согласию» 
пожертвовано 166 923 евро, а «Единству» 
– 149 285 евро. Предвыборная реклама на 
телевидении и радио, уличная реклама и 
другие мероприятия по привлечению голосов 
избирателей – дорогое удовольствие. «ТОП-
10 новостей» на LNT в начале июня сообщал, 
что партийные кассы гораздо меньше, чем 
четыре года назад. Если в мае 2014 года пар-
тиям было пожертвовано в общей сложности 
1 484 889 евро, то сейчас объем пожертво-
ваний сократился до 594 434 евро. В теле-
передаче политолог Ивета Кажока обратила 
внимание и на то, что партии могут финан-
сировать кампании в долг. «Это значит, что 
если партии увидят, что предвыборная борь-
ба более активная, чем казалось поначалу, 
то, возможно, мы увидим массивные кампа-
нии, несмотря на то что в базе данных пред-
выборных пожертвований ничто не свиде-
тельствовало об этом».

Эксперты не один год говорят о том, что 
финансирование партий полностью из гос-

бюджета сделало бы политический процесс 
значительно более прозрачным и честным. 
Как отмечает Providus, мысль о финанси-
руемых государством партиях не нова ни в 
мире, ни в Латвии. Впервые государствен-
ное финансирование партиям было выделе-
но в 50-х годах 20-го века, и теперь это уже 
стало нормой: такую модель финансирова-
ния выбрало большинство демократических 
стран мира.

ПЯТИПРОЦЕНТНАЯ ЧЕРНАЯ КАССА
То, что полное финансирование партий 

позволило бы избежать многих особенностей 
политики Латвии, подтверждает и ряд собы-
тий более чем десятилетней давности. 

В конце 2006 года в рамках уголовного дела 
Айварса Лембергса появилась информация о 
так называемых «файлах Гиты». В компью-
тере многолетнего бухгалтера вентспилсских 
транзитных предприятий Гиты Грасмане нахо-
дилась информация о том, как реализовы-
валась схема, с помощью которой прибыль 
Ventspils nafta направлялась, по словам про-
куратуры, «предприятиям, представляемым 
участниками преступной группы», и о том, что 
пять процентов от прибыли искусственно соз-
данных посреднических предприятий направ-
лялись на коррумпирование юридических и 
физических лиц. В таблице бухгалтерско-
го учета Г. Грасмане расход коррупционного 
фонда частично или полностью зашифрован. 
Чаще всего упоминаются прозвища, в отдель-
ных случаях названия партий или имена и 
фамилии: Zemnieks, ZZS, Pleskavas šoseja, 
Zaļie, J. P., D. P., Zvaigznīšu brīdis, Mācītājs, 
Krāsotājs, Āpsis, Izkapts, Šoferis, Arājs, J. Lor., 
V. Krišt, A.G., V. Birk., Apinis, Iesalnieks и т. 
д. О существовании 5%-го коррупционно-
го фонда и его расходе на подкуп полити-
ков показывали также бывшие бизнес-пар-
тнеры Лембергса и другие причастные лица. 
Прокуратура в отправленном Швейцарии 
договоре о правовой помощи упомянула, что 
имеет доказательства того, что в 2006 году на 

нелегальный подкуп политиков и других долж-
ностных лиц группировка истратила 2 860 075 
долларов. Странным образом это дело до сих 
пор «висит в воздухе».

ОПЯТ БУДУТ ВЕЗТИ ЧЕМОДАНЫ 
С ДЕНЬГАМИ?

В статье на портале runalatvija.com выска-
зано предположение, что, возможно, коррум-
пирование политиков продолжается. В мате-
риале упомянут Эдгарс Цининьш, который 
якобы много лет назад не раз физически 
возил политиканам предполагаемые чемода-
ны с деньгами. «Именно Цининьш был тем, 
кто часто физически возил чемоданы партий-
ным людям и так называемым стипендиатам. 
Цининьш женат на Эве Цинине. Эва Цининя 
в свое время работала в вентспилсском отде-
лении Hansabanka с крупнейшими клиентами 
(«золотыми» клиентами) и, соответственно, 
обслуживала всех союзников Лембергса и его 
самого. <…> Сейчас в латвийской политике 
поговаривают о том, что Эдгарс и Эва Цинини 
снова активно включаются в политические 
процессы. Существуют косвенные признаки 
того, что, используя старые связи и схемы, 
Цининьш, после того как был исключен из 
вентспилсского транзитного бизнеса за гру-
бые нарушения и причинение ущерба пред-
приятиям, снова взялся за финансирование 
партий черными деньгами, чтобы добраться 
до какой-нибудь кормушки…» 

О том, что у партий могут быть и нереги-
стрированные деньги, еще в марте на заседа-
нии комиссии по обороне, внутренним делам 
и предотвращению коррупции предупреждал 
представитель Providus Валтс Калниньш. «Я 
уверен, что такие деньги есть и весьма нема-
лые. Вопрос в том, способно ли БПБК бороть-
ся с ними», – сказал Калниньш. 

БПБК начало контролировать расходы на 
кампании 9 июня, когда официально начался 
агитационный период. Каждая партия может 
потратить на предвыборные расходы не 
более 533 348 евро. 
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Виюпс опередил Ошениекса  
и Григалиса 
В этом году Большой приз Вентспилсской 
городской думы присуждён историку Арманду 
Виюпсу, который неожиданно при голосо-
вании опередил заместителя председате-
ля Вентспилсской городской думы Дидзиса 
Ошениекса и директора Вентспилсской музы-
кальной школы, депутата Вентспилсской 
думы и члена нескольких комиссий Андриса 
Григалиса, который был убедительным лиде-
ром голосования. 

Снова ожидаются  
ограничения движения 
И в конце этой недели вентспилчанам придёт-
ся смириться с определенными неудобства-
ми, так как в субботу, во время фестиваля 
скандинавской ходьбы в отдельных местах в 
центре города ожидаются ограничения дви-
жения. С 10.30 до 13 часов будет закрыто 
движение на следующих участках: Парк при-
ключений – улица Саулес – улица Петера – 
улица Ганибу – улица Юрас – улица Кулдигас 
– проспект Лиелайс – улица Ганибу – улица 
Павила – улица Кулдигас – улица Берзу – 
улица Ганибу – улица Крусткалну – Парк при-
ключений. Желательный маршрут въезда – по 
улице Васарницу, Остас и по улице Бривибас. 

Дети в Стикли вернутся  
в середине августа 
Эвакуированные из-за пожара в лесу и на 
торфяниках в Валдгалской волости воспи-
танники Стиклской школы-интерната Пузской 
волости Вентспилсского края смогут вернуть-
ся в посёлок в середине месяца. Почти все 
жители, которые из-за сильного задымления 
были вынуждены эвакуироваться из посёлка, 
уже вернулись домой. Однако по-прежнему в 
посёлке Анце временно проживают 28 воспи-
танников Стиклского детского дома.

Филиал Социальной службы закрыт 
до конца августа 
Ремонтные работы в Парвентском филиа-
ле Социальной службы города Вентспилса 
продлятся в течение всего августа, поэтому 
расположенный на улице Талсу, 39 филиал 
не возобновит работу в своих помещениях до 
конца месяца. Тех жители Вентспилса, кото-
рым необходима социальная помощь или 
консультация социального работника, просим 
обращаться в Социальную службу на улице 
Райня, 10 или звонить по телефону 63601210.

Озеро Бушниеку в топе! 
В июле по природной тропе озера Бушниеку 
прошли 4000 человек. Значительный рост 
числа посетителей особенно отмечен по вос-
кресеньям. Самое меньшее число посетите-
лей в течение дня, когда на тропе было 29 
гостей, а самое большое число в течение дня 
составило 273 посетителя. 

Доступно пособие на приобретение 
учебных пособий 
Вентспилсская социальная служба с 13 авгу-
ста по 28 сентября выплатить пособия на 
приобретение учебных пособий. Для этих 
целей дума выделила 6382 евро. Пособие 
могут получить дети из нуждающихся и мало-
обеспеченных семей, которые учатся в обще-
образовательном или профессиональном 
учреждении образования, а сиротам из нуж-
дающихся или малообеспеченных семей и 
детям, оставшимся без попечений родителей, 
пособие предоставят и в том случае, если они 
учатся в высшем учебном заведении.  

В Вентспилсе пройдёт форум 
педагогов экошкол 
С 13 августа в течение недели в Вентспилсе 
пройдёт организованный Фондом образования 
среды летний форум экошкол, в котором примут 
участие 140 педагогов из всех экошкол Латвии. 
На форуме будут представлены и экошколы 
Вентспилса – Парвентская основная школа, 
Вентспилсская основная школа № 1, средняя 
школа № 4 и детский сад «Варавиксне». 

НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Если за СЗК будут голосовать глупые пенсионеры, за 
Национальное объединение – скинхеды, «За»/»Развитию 
Латвии» – трансгендеры и прихлебатели Сороса, за KPV.LV 
– идиоты в деревнях и Ирландии, за «Согласие» – тайные 
агенты оккупантов, JKP – мошенники из спецслужб, а «Новое 
Единство» – сами за себя, то за кого же будут голосовать все 
достойные, умные и красивые люди?

(Эдийс Майорс, @EdijsMajors, запись в twitter.com)
• • •

Э ти дураки сами за них проголосовали!!! Таков обычно 
вывод наутро после выборов, когда наступает мораль-
ное похмелье. Дескать, кто же тех или иных мошенни-
ков опять посадил в мягкие кресла Сейма или самоу-
правлений?.. И тогда каждый из нас – достойных, умных 

и красивых избирателей – как тот «застенчивый ворюга» из бессмерт-
ного романа Ильфа и Петрова, глядя в зеркало и краснея, может 
потихоньку признаться (конечно, лишь самому себе, только не жене и 
близкому другу), что он сам и голосовал за «Latvijai un Ventspilij», СЗК, 
«националов», новое или старое «Единство», «Согласие» и т.д. и т. 
п. Потому что – цитируем – не за кого было голосовать… Нет, конеч-
но-конечно, мой голос ничего не значит, это же только капля в море, 
и я же голосовал только за меньшее из зол, а вот остальные дураки 
– кого они там «понаизбирали». 

В этом году горячее предвыборное время характеризуется двумя 
основными тенденциями. Первая – та, которую точно описывает про-
цитированный во вступлении автор из «twitter.com». Независимо от 
моего или твоего личного выбора (то есть мои симпатии единственно 
верные), все остальные просто балбесы, потому что готовы голосо-
вать за… И следуют вышеописанные в цитате аргументы. Другими 
словами, толерантность и аргументированные споры подменяют 
собой обозначения, которые бродят у каждого в его информаци-
онном «пузыре», и ярлыки, которые навешиваются на любого, кто 
думает хоть немного иначе, чем сам говорящий. 

Вторая тенденция – в том, что мы готовы линчевать всех и каждо-
го, кто, пусть тихо, пусть даже про себя, словно Галилей, шепчет: «И 
все-таки она вертится!». Другими словами, каждого, кто станет утвер-
ждать, что в Латвии как стране в порядке, по крайней мере, кака-
я-нибудь небольшая, маленькая часть. Каждого, кто не будет бить 

Голоса достойных людей
в барабаны и кричать: «Все плохо!» – он в лучшем случае дурак, а 
в худшем – предатель многострадального народа. А в самом пло-
хом случае – Иуда, который продался за 30 серебряников… И затем 
может последовать перечисление, кому именно конкретный человек 
продал свою душу. В зависимости от позиции говорящего это будет 
«рука Кремля», сороситы, либерасты, сионисты, масоны или еще 
какие-нибудь злыдни… Выбор тут широкий. 

К сожалению, даже уважаемые в свое время журналисты, публи-
цисты, политологи и другие эксперты зачастую опускаются до уров-
ня примитивных ругательств. Kaйминьш – клоун, Бригманис – ста-
рый коммунист, Расначс – связан с мошенниками – администрато-
рами неплатежеспособности, Урбанович и Ушаков – поют кремлев-
ские песни, Стрике с Юрашем – агенты чужих спецслужб, Винькеле 
– домохозяйка с соответствующим образом жизни. Конечно, как не 
закипит кровь, когда на любой твой логический аргумент по пово-
ду любой более-менее важной социально-экономической темы как 
единственно верный аргумент со стороны оппонентов звучит: «Ну 
что, хозяева заплатили, да?» И тогда дискуссии не получается. 

Нельзя отрицать, события последних лет, и не только в Латвии, 
продемонстрировали, что такая тактика работает. Достижения пра-
вых популистов, левых радикалов, тех, кто поддерживал Трампа 
и Брекзит, свидетельствуют о том, что ничего больше и не нужно, 
чтобы победить. Можно анализировать общечеловеческие причи-
ны, можно умно теоретизировать, почему так вышло, но факт оста-
ется фактом – чем примитивнее разъяснишь, что все остальные 
– воры, тем больше надежд на достижения. И все же – каждый из 
нас, как говорится, в отдельности никогда не смог бы публично при-
знаться, что он вообще готовится проголосовать за какого-нибудь 
популиста номер один в стране или политическую партию, которая 
собирается всех сажать в тюрьму без суда и следствия… Ведь как 
же в цивилизованном обществе скажешь, дескать, я проголосовал 
за этого крикуна… И как тут не вспомнить знаменитый «феномен 
Зигериста», когда бесплатная раздача бананов и крики «Держите 
воров!» среди большей части общества вызвали лишь усмешки, 
а социология показывала ничтожные 7 процентов прогнозируе-
мых голосов. Каково же было удивление наутро после выборов, 
когда партия Зигериста «заработала» немногим более 20 процен-
тов голосов… Сейчас похожая ситуация – кризисный момент, когда 
чаша весов может склониться в любую сторону. Остается откры-
тым вопрос: за кого будут голосовать все достойные, умные и кра-
сивые люди? 

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Правда, с учетом стремительного сокра-
щения в прошлом году транзитных грузов во 
всей отрасли влияние на результаты очень 
ощущает и «Baltijas Ekspresis». В первые 
три месяца прошлого года результаты были 
рекордными, в первом квартале этого года 
объем был наполовину меньше. Однако это 
сокращение грузооборота меньше, чем у дру-
гих перевозчиков. В отличие от прошлого 
года, все шесть месяцев «Baltijas Ekspresis» 
удалось сохранять стабильность: грузообо-
рот по месяцам составил от 470 тыс. до 558 
тыс. тонн. К тому же, в июне этого года обо-
рот превысил показатели этого месяца пре-
дыдущих двух лет. Разница между нынешним 
и прошлым годом еще заметна – 3,119 млн 
тонны в этом году и 4,725 млн тонны в первом 
полугодии прошлого года (в 2016 году – всего 
1,751 млн тонны). 

Предприятие также продолжает активно 
работать в направлении расширения своей 
деятельности, доставляя вагоны к термина-
лам клиентов в порту собственными силами, 
не используя «посредников», находящихся в 
статусе монополиста. Согласно обобщенным 
данным «Baltijas Ekspresis», в июне к терми-
налам доставлено 98 поездов (всего 5664 
вагонов). Это 68% от общего числа поездов, 
привезенных «Baltijas Ekspresis» в июне. 

Прошедший год стал для «Baltijas Ekspresis» 
особенным – рекордным. Уже в 2016 году 

Предприятие «Baltijas Ekspresis» за полгода перевезло 
3,1 млн тонны; прошлый год стал рекордным 
 Окончание. Начало на 1 стр. оборот предприя-

тия составлял зна-
чительную сумму 
– 28,87 млн евро, 
а в прошлом году 
«Baltijas Ekspresis» 
удалось суще-
ственно увеличить 
оборот, добившись 
роста на 36,7% – 
до 39,49 млн евро. 
В прошлом году 
было перевезе-
но 7,11 млн тонн 
транзитных грузов, 
из которых 65% 
– сыпучие грузы 
угольных продук-
тов, 32% – наливные грузы нефтепродуктов, 
оставшаяся часть – сыпучие грузы. 

«С 2012 года на латвийском рынке желез-
нодорожных перевозок наблюдается паде-
ние объема транзитных грузов, что связано с 
позицией России в вопросах внешней поли-
тики и экспорта грузов. В этих сложных усло-
виях конкуренции «Baltijas Ekspresis» смогло 
увеличить свою часть в общем рынке пере-
возок с 4% в 2014 году до 19% в прошлом 
году, и до сих пор продолжает это делать», 
– отметил председатель правления предпри-
ятия Марис Бремзе. Прибыль предприятия в 
прошлом году достигла 1,54 млн евро. 

Предприятие никогда не забывает побла-
годарить своих работников 
за упорный, ответственный и 
честный труд, так как, под-
черкивает М. Бремзе, без 
их вклада было бы невоз-
можно продолжать успешно 
расти в сфере грузоперево-
зок в то время, когда мно-
гие другие уже давно сда-
лись бы. Предприятие про-
должает традицию и уже в 
четвертый раз наградило 
дипломами и денежной пре-
мией лучших машинистов 
дизельных локомотивов и их 
помощников как в Елгавской 
и Даугавпилсской, так и в 

Вентспилсской части эксплуатации дизель-
ных локомотивов. На вентспилсской базе 
председатель правления «Baltijas Ekspresis» 
с директорами предприятия и их замести-
телями оценили результаты труда каждого 
работника, которые включают соблюдение 
нормативных документов, соблюдение норм 
расхода дизельного топлива, установленных 
для эксплуатации локомотивов, и лояльность 
предприятию и коллегам. Лучшими машини-
стами дизельных локомотивов и их помощ-
никами в первом полугодии были признаны 
Нормундс Закис, Виталийс Несторс и Сергей 
Салейко (на фото). 

5 августа, в Международный день работни-
ков железной дороги, на предприятии также 
чествовали лучших сотрудников. За профес-
сиональную, упорную, честную, долголетнюю, 
творческую работу и значимый вклад в разви-
тие предприятия почетные грамоты получили 
диспетчеры-координаторы маневров «Baltijas 
Ekspresis» Роман Гришко и Нормундс Арайс, 
специалист по персоналу Илзе Себре, руко-
водитель отдела организации движения поез-
дов Линардс Гулбис, администратор ком-
пьютерных систем и компьютерных сетей 
Дзинтарс Смилдзейс, руководитель отдела 
по контролю за качеством и эффективно-
стью труда Эвия Удриня, машинист дизель-
ного локомотива Дмитрий Минчонок и бри-
гадир слесарей подвижного состава Сергей 
Курако. 
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Разве в этих случаях не важно благополучие 
вентспилчан, потому что за спиной стоят вли-
ятельные лица? 

Как говорил Джордж Оруэлл: «Все живот-
ные равны, но некоторые животные равнее 
других» 

Подчеркнем, что к Герхардсу в связи с 
угольной пылью в ВТП сначала обратилось 
Вентспилсское самоуправление, указав, что 
действия ГСС и предприятия недостаточны, 
чтобы предотвратить распространение уголь-
ной пыли. Дума потребовала обеспечить мак-
симальное информирование общественно-
сти о мероприятиях для ограничения распро-
странения пыли на территории конкретного 
предприятия. 

Ключевые слова: «максимальное инфор-
мирование общественности». Разве «макси-
мальное информирование общественности» 
включает в себя предоставление информа-
ции, вводящей в заблуждение? Похвально, 
что VARAM начало работать хотя бы перед 
выборами в Сейм и рекомендует, что нужно 
улучшить. Однако нужно отметить, что улуч-
шение существующей ситуации не означает, 
что в ней констатированы нарушения уста-
новленных норм. 

Следует упомянуть комментарий оппо-
зиционного депутата Вентспилсской думы 
Айвиса Ландманиса о ситуации, сложив-
шейся в портовом городе. Он подчеркнул, 
что за все отработанные годы ни разу не 
получил информации о том, что Управление 
Вентспилсского свободного порта и город 
стратегически делают для того, чтобы улуч-
шить ситуацию в городе. Он отметил, что 
«сначала на вопросы должны были бы отве-
тить Управление Вентспилсского свобод-
ного порта и Вентспилсская дума, так как 

Вдыхаем воздух с частицами политической пыли; 
кому выгодно очернять деятельность ВТП?

сложившаяся ситуация явля-
ется последствием длитель-
ного бездействия двух этих 
учреждений». 

В связи с этим вопрос к 
думе: разве не нужно сна-
чала «протянуть руку помо-
щи» в отношении деятельно-
сти ВТП, если уж депутаты 
позиции так сильно обеспо-
коены тем, как уберечь жите-
лей? Куда на сей раз «пропал» 
освобожденный от обязанно-
стей мэр Вентспилса Айварс 
Лембергс? Кажется, страте-
гия «быть тихим, как мышка» 
срабатывает, поэтому, скорее 
всего, и подключено VARAM, чтобы самому 
можно было остаться в тени этих событий и 
не брать на себя ответственность, если «что-
то пойдет не так» с хорошим PR среди вент-
спилчан. Если все решится в пользу местных 
избирателей, то наверняка будет придуман 
способ, как показать и свой вклад в решение 
проблемы, так как Лембергс, по его словам, 
«активно следит за всеми событиями и про-
цессами». Не секрет, что «приятельские отно-
шения» Лембергса с VARAM наблюдаются 
уже довольно продолжительное время. 

Нужно подчеркнуть, что концентрация 
частичек PM10 в Вентспилсе не превышает 
среднего показателя по Латвии, что означает, 
что в портовом городе воздух не хуже, чем 
в среднем в Латвии. Дискомфорт у людей 
понятен. Жители рассказывают, что пыль 
в воздухе – обычное дело в Вентспилсе, и 
они понимают, что, находясь рядом с пор-
том, с этим нужно считаться. Однако жара 
и непривычный ветер, по их мнению, в этом 
году создали больший дискомфорт появле-
нием пыли. 

Наверное, было бы лучше, если бы 
Вентспилсская дума выступила с идеями, как 
преумножить благосостояние жителей реаль-
ными делами, а не только устраивала бы 
встречи общественности с экспертами, кото-
рые затем публикуют информацию, вводя-
щую в заблуждение? В думе работают экс-
перты, которые, определенно, ознакомились 
с заключением ГСС о соответствии допусти-
мым нормам загрязнения воздуха и прекрас-
но знают, что возникшая пыль не оказывает 
влияния на здоровье человека, поэтому гром-
кие заявления о недостаточных мерах со сто-
роны ВТП по предотвращению пыли позво-
ляют сделать вывод, что имеется желание 
не помочь жителям, а помешать работе ВТП. 

Эксперты ВТП отмечают, что угольная пыль 
не является и не может быть единственным 
источником загрязнения воздуха. «Не стоит 
забывать также о транспорте и различных 
производствах. К тому же, поскольку объем 
угля значительно уменьшился, то концентра-
ция пыли не может быть «такой большой, как 
никогда ранее». В ВТП ведется непрерывный 

мониторинг угольной пыли, данные которого 
контролирует и Вентспилсское региональное 
управление окружающей среды ГСС, и кон-
центрация угольной пыли соответствует допу-
стимым нормам». 

Также во время встречи с жителями 
Вентспилса по поводу загрязнения возду-
ха в городе член правления ООО «Estonian, 
Latvian & Lithuanian Environment» Айга Кала 
подчеркнула, что «в медиа много дезинфор-
мации о том, что такое пыль и как она влия-
ет на здоровье людей. Те частички угля (а не 
пыли), размер которых больше десяти микро-
метров, не попадают в организм человека, а 
значит, не влияют на здоровье». 

Она отметила, что «большие, видимые 
невооруженным глазом частички, определен-
но, вызывают дискомфорт, но в легкие не 
попадают». Для того чтобы улучшить сложив-
шуюся ситуацию, сейчас ВТП рассматривает 
возможность задействовать снежные пушки, 
при помощи которых можно было бы создать 
водную завесу со стороны причала. 

Технический директор ВТП Марис Лиегис 
во время встречи с жителями рассказал, что 
ВТП сейчас разрабатывает предложение по 
установке платформ, чтобы создать еще одно 
место для забора воды, где можно было бы 
разместить дополнительные снежные пушки, 
которые создают водную завесу. Он расска-
зал, что недавно гостил в Клайпеде, где кол-
леги также пытаются использовать снежные 
пушки в летний сезон. 

В связи с вышесказанным стратегия 
VARAM, когда жителей «пугают», вызывает 
дополнительный вопрос: почему министер-
ство делает выбор не в пользу того, чтобы 
разъяснить жителям ситуацию при помощи 
информационных материалов, а распростра-
няет тенденциозные заявления?

СИМОНА ШЬЯДИТЕ 

«Это рэкет! Почему мне за свои деньги и самому нужно убирать землю, которая находится в собственности самоуправления, только 
потому, что она находится рядом с территорией частного дома?» – говорит о наболевшем вопросе об уборке прилегающих территорий 
вентспилчанин Дмитрий Цветков. Он считает, что установленная обязательными правилами думы обязанность косить газон и чистить 
снег на расстояние до 6 метров, измеряя от границы земельного участка до проезжей части, за исключением тротуара и велодорожки, 
не что иное как принудительная работа. 

Д. Цветков: обязательная уборка прилегающих 
территорий – это принудительная работа

В соответствии с 106-й статьей 
Сатверсме ЛР принудительная 
работа запрещена. 4-я статья 
Европейской конвенции по защи-
те прав человека и основных сво-

бод также запрещает рабство и принудитель-
ный труд. Дмитрий Цветков напоминает, что 
еще в 2012 году омбудсмен указал – подоб-
ное возложение обязанностей и установление 
сроков ограничивают как частную жизнь лица, 
так и нормальную трудовую жизнь, особен-
но, например, если человек работает посмен-
но, или он желает на какое-то время покинуть 
свое местожительство, или заболел. Однако 
и на эти возражения у самоуправлений во 
всей Латвии один ответ: если сами не може-

те убрать, наймите того, кто сделает это вме-
сто вас! 

Д. Цветков считает, что подобное требо-
вание сродни повторному обложению части 
общества налогом, поскольку технические 
средства, необходимые для уборки прилегаю-
щей территории, стоят денег, и работать, осу-
ществляя уборку собственности самоуправ-
ления, никто не может заставить бесплатно.  

В свое время Д. Цветков выяснил, сколько 
за такую услугу желает получать «Комбинат 
по благоустройству» и сколько – индивиду-
альный коммерсант. Суммы весьма впечатля-
ющие – за регулярное поддержание в поряд-
ке соответствующей территории (с января 
до декабря) «Комбинат по благоустройству» 

назвал цену в 263,68 лата (375,18 eвро), за 
чистку тротуара и стрижку газона в летний 
период – 50,23 лата (71,47 eвро) в месяц, за 
чистку тротуара зимой – 68,67 лата (97,71 
eвро). Индивидуальный коммерсант за чистку 
тротуара от снега лопатой просил 148 латов 
(210,59 евро), за уборку листьев с утилизаци-
ей – 45 латов (64,03 eвро), за стрижку газона с 
уборкой и утилизацией травы – 53 лата (75,41 
eвро). Упомянутые суммы – за один кален-
дарный месяц, и это значит, что, например, 
в снежную зиму домовладельцу пришлось 
бы расстаться с приличной суммой. Конечно, 
если он не хочет вставать в пять утра и рабо-
тать лопатой самостоятельно.

Д. Цветков считает, что возложенная на 

него обязанность содержать в порядке при-
надлежащую другим территорию является 
незаконной, по этой причине он ее не выпол-
няет. В свою очередь, наложенные админи-
стративные штрафы он неоднократно оспа-
ривал в различных судебных инстанциях. Его 
иски были отклонены, однако сдаваться Д. 
Цветков не собирается. Он полагает, что тре-
бование в отношении частного собственника, 
чтобы он регулярно убирал собственность 
самоуправления, носит системный характер, 
а значит, самоуправление за эту работу долж-
но или платить (как платят любому дворнику), 
или финансировать эту работу из налогов, 
которые жители Вентспилса, и владельцы 
частных домов в том числе, платят городу. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv
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Тебе придется 
приводить в порядок 
собственности думы!
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Бизнес, расцвеченный 
добротой
Супружество 
Аманды и 
Раймонда 
Ланге, 
родившихся 
в больших 
семьях в 
Вентспилсе и 
Салдусе, Бог 
благословил 
двумя 
чудесными 
дочерями. 
Как третий 
ребёнок, 
требующий особой заботы, в их совместную жизнь 
несколько позднее вошла “AmRai”, а точнее – 
полное название фирмы – ООО “Dinastija AMRAI”. 
Это основанное супругами небольшое предприятие 
по приёму и размещению гостей, которое также 
предоставляет людям услуги в организации различных 
мероприятий и важных событий в жизни – свадеб, 
крестин, юбилеев, а также в случае ухода из жизни 
близких людей. Экзотическое название фирмы 
включает первые слоги имён основателей предприятия, 
а слово “Dinastija” – то, что в основе ООО “Dinasti-
ja AMRAI” лежит труд и капитал родителей: работа 
продолжается, капитал понемногу приумножен и со 
временем фирма в теперешнем или видоизмененном 
виде должна перейти следующим поколениям.     

ПРОДОЛЖАТЬ  
ДИНАСТИЮ ТРУДОМ 
И С РАДОСТЬЮ 

И Аманда, и Раймондс 
уже в течение многих лет 
эпизодически ездили на 
заработки в Скандинавию: 
Аманда к выращиваю-
щим тюльпаны в Швеции, 
Раймондс на стройки в 
Норвегии. Цель у обоих 
была одна – скопить как 
можно больше денег 
для укрепления и разви-
тия семейного предприя-
тия в Вентспилсе, так как 
«Династия», с их точки зре-
ния, -дело святое, за ней 
нужно ухаживать также, как 
и за цветком.  После воз-
вращения из-за рубежа, 
они каждый раз убежда-
лись, что нигде не бывает 

так хорошо, как дома… На 
вопрос, почему они выбра-
ли именно эту нишу пред-
принимательской деятель-
ности, где в последние 
годы появилось бесконеч-
но много конкурентов (хотя 
Ланге предпочитают назы-
вать их доброжелательнее 
– коллегами), Аманда отве-
чает очень просто: «Потому 
что это доставляет нам 
радость!».   

Если людям посчастли-
вилось найти работу, кото-
рая даёт не только сред-
ства для проживания, но и 
удовлетворение, то как не 
вспомнить и не отнести к 
супругам Ланге слова попу-
лярного канадского учёного, 

Предприятие «Baltijas Ekspresis» за полгода перевезло 
3,1 млн тонны; прошлый год стал рекордным 

Вот уже на протяжении почти двух недель приходится 
наблюдать за тем, как общественность вводят заблу-
ждение и даже агитируют при помощи информационной 
пропаганды, что Вентспилсский торговый порт (ВТП) не 
выполняет своих обязательств в отношении жителей 
города. Министерство охраны окружающей среды и реги-
онального развития (VARAM) считает, что заключение 
Государственной службы среды (ГСС) о том, что увлажне-
ние воздуха эффективно и соответствует установленным 
нормам – коту под хвост. Но… «хитрому коту». Заголовки 
министерство создает такие, которые вводят в заблу-
ждение, – они призваны не информировать обществен-
ность, а напугать. Одновременно, будучи госучрежде-
нием, VARAM не может позволить себе не написать насто-
ящего заключения экспертов, поэтому в текстах несколь-
ко абзацев посвящены выводам ГСС – увлажнение возду-
ха в Вентспилсе соответствует нормам, и в деятельности 
ВТП не обнаружено нарушений. 

Вдыхаем воздух с частицами 
политической пыли; 
кому выгодно очернять 
деятельность ВТП?

О днако из-за 
р а з л и ч н ы х 
« с о в п а д е -
ний» министр 
V A R A M 

Каспарс Герхардс решил 
сменить правление, включив 
в него приближенное к нему 
лицо – бывшего представи-
теля Национального объе-
динения: бывший дирек-
тор Регионального управ-
ления окружающей среды 
Мадоны (РУОС) Нормундс 
Брокс впредь будет зани-
мать должность директо-
ра вентспилсского РУОС. В 
связи с чем бывшая дирек-
тор Регионального управ-
ления окружающей среды 
Вентспилса Ингуна Плявиня 
теперь станет руководить 
РУОС в Мадоне. 

Вначале казалось, не 
может быть, чтобы Герхардс 
назначил настолько прибли-
женное к себе лицо, это же 
слишком очевидно и, чест-
но говоря, немного бессо-
вестно. Поэтому я связалась 
с заместителем генераль-
ного директора ГСС Айной 
Сташане, и она подтвер-

дила, что Нормундс Брокс, 
который до сих пор был 
директором РУОС в Мадоне 
и который теперь будет 
занимать должность дирек-
тора РУОС в Вентспилсе – 
это действительно министр 
по особым поручениям в 
делах финансового управ-
ления Европейского Союза, 
тот Брокс, который вместе 
с Герхардсом был в пра-
вительстве, когда у власти 
находился Иварс Годманис. 

Действительно ли VARAM 
хочет помочь Вентспилсу, а 
не поцарапать, если продол-
жать «кошачью» тематику? 

Подобная ротация долж-
ностей, по словам министер-
ства, происходит ради реше-
ния повседневных вопро-
сов и кризисных ситуаций. 
Возникает вопрос: где было 
VARAM все эти годы? Почему, 
когда жалобы от вентспилс-
ских жителей поступают на 
те предприятия, где рабо-
тают люди, приближенные 
к Айвару Лембергсу, напри-
мер, зять, их «не трогают»?  

Входящий в общество «Балтийская ассоциация – транзит и логистика» 
(БАТЛ) перевозчик грузов по железной дороге – AО «Baltijas Ekspresis» 
за первое полугодие 2018 года всего перевезло 3,119 млн тонны грузов, 
к тому же, в июне предприятие показало самый высокий результат по 
сравнению с показателями в этом месяце за последние три года – 558 
тыс. тонн. Минувший год был для предприятия особенно успешным, 
так как оборот удалось увеличить на 36,7% и достичь 39,49 млн евро. 

Н есмотря на то что в летние месяцы объем грузоперевозок традиционно имеет тен-
денцию сокращаться, в этом году предприятию «Baltijas Ekspresis» удалось проде-
монстрировать очень хорошие результаты. В предыдущие два года в июне грузоо-
борот был 301 тыс. тонн в 2016 году и 387 тыс. в прошлом году, а этим летом достиг 
558 тыс. тонн. Общий грузооборот в первом полугодии достиг 3,1 млн тонны – это 

более 800 груженых составов. 

Аманда и Раймондс Ланге.

Н о в Латвии семи-
десятые годы 
были пестры-
ми, богаты-
ми на культур-

ные события и перемены в 
повседневной жизни, даже 
веселыми – вспомнить хотя 
бы, сколько рассказывали 
политических анекдотов, 
ведь уже не приходилось 
так сильно бояться, что они 
дойдут до ушей «большого 
брата». 

В начале десятилетия 
магазины еще не были 
полупустыми. Если знать, 
где, когда и что будет, то 
можно было купить как 
масло и сметану, так и соси-
ски и полукопченую колбасу, 
но абсолютным дефицитом 
лет на двадцать стали майо-
нез, зеленый горошек, шпро-
ты, коробки конфет ассорти, 
копченая колбаса и еще кое-
что. Такие яства, как минога, 
лосось и печеночный паштет 
с полок магазинов пропали 
еще в начале предыдуще-
го десятилетия, но свежую 
треску можно было приоб-
рести в течение всего рыбо-
ловного сезона, к тому же, 
неприлично дешево (с точки 
зрения современного чело-
века). За тортами выстра-
ивались длинные очереди, 

Беззаботные 
семидесятые
Сегодня это десятилетие в истории бывшего СССР 
называют периодом стагнации, когда у власти был 
«дорогой Леонид Ильич» (в зависимости от контекста 
– в кавычках или без них). Нельзя сказать, что совсем 
ничего не происходило; чего стоит один только проект 
строительства БАМа (Байкало-Амурской магистрали)! 
Пока комсомольцы в Сибири с энтузиазмом ухудша-
ли экологическую ситуацию, американские астронавты 
ездили по поверхности Луны. Об этом в наших газетах 
не писали и в новостях не рассказывали – из-за обосно-
ванного беспокойства, что такая информация могла бы 
разрушить блестящий образ «космической державы» и 
внести некоторую ясность, что на самом деле происхо-
дит в цитадели загнивающего капитализма – США. 

а выбор был весьма неве-
лик: «Сказка» из безвкус-
ного бисквита и розочек из 
жирного крашеного маргари-
на, «Дзинтарсакта» с кара-
мелизованными орешка-
ми и сахаром – поедая его, 
можно было зубы сломать 
(очень опасно! Бесплатную 
советскую стоматологию без 
обезболивания можно срав-
нить со средневековыми 
пытками). Тем, кто почаще 
«разъезжал по Ригам», ино-
гда могло посчастливиться 
раздобыть шоколадный торт 
«Дружба» с безе, который 
был на самом деле очень 
вкусным. Из Риги привози-
ли также кофе и хороший 
сыр, чего в Вентспилсе зача-
стую не хватало. Хорошие 
хозяйки придумали такое 
чудо, как печеные орешки из 
теста с вареным сгущенным 
молоком в качестве начин-
ки и торт из печенья, кото-
рое тогда еще можно было 
купить, с начинкой из тво-
рога и мармелада. В семи-
десятые годы латыши нау-
чились готовить такой дели-
катес, как копченая курица – 
неотъемлемое угощение во 
время любых празднеств и 
посиделок после бани. 


